
V nedeljo dopoldne je na letališče Ljubljana-Brnik prispelo 460 slovenskih rojakov iz ameriškega mesta Minesotta. Skupino vodi znani ameriški Slovenec Frenk Tekavc. - Foto: F. Perdan 
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G L A S I L O S O C I N E Z 

Kranj, torek, 24. VI. 1975 
Cena: 1 din 

List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
od januarja 1958 kot poltednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1964 kot poltednik ob sredah in sobotah, 
od julija 1974 pa ob torkih in petkih-

Z A G O R E N J S K O 

Poleg več tisoč obiskovalcev iz najrazličnejših koncev Gorenjske so se VIL 
zbora aktivistov in borcev v Domžalah udeležili tudi Sergej Kraigher, Lidija 
Sentjurc, dr. Marijan Brecelj, inž. Andrej Marine, Mitja Ribičič, general 
tranc Tavčar-Rok, Franc Kimovec-Žiga, Peter Stante-Skala in drugi vidni 
slovenski družbenopolitični delavci. 

Slavnostni govor je imel član sveta federacije Miha Marinko, 

Svoboda nam ni bila prinesena 
na konicah tujih bajonetov 

Slavnostni govor v Domžalah je imel član sveta 
federacije Miha Marinko — VIL zboru aktivistov 
so prisostvovali tudi mnogi vidni družbenopo

litični delavci 
V e l i č a s t n o in slovesno. To sta 

dve glavni z n a č i l n o s t i , s kateri
ma lahko o z n a č i m o nedeljski 
VII. zbor gorenjskih aktivistov v 
D o m ž a l a h . U d e l e ž i l o se ga je v e č 
t i s o č ljudi, d o m a č i n o v in obisko
valcev iz r a z l i č n i h krajev n a š e 
ož je domovine, gostov in mladi
ne, pripadnikov predvojnih in 
povojnih generacij. 

Uvod v osrednjo proslavo je pred
stavljala pisana povorka skozi sredi
šče prazn ičn ih , v zastave odetih 
Domža l , k i so jo sestavljali ešaloni 
borcev in vojaških invalidov, terito
rialnih enot, -civilne zašči te in gasil
cev, narodne noše, mengeška in 
domža l ska godba, mladinci in tabor-

RAZPRODAJA 

niki , - šolarji , pionirji-prometniki, 
špor tn ik i in drugi. Ci l j sprevoda je 
bil park okrog novega 7 metrov vi 
sokega in iz več kot 400 delov ^strel
nega orožja sestavljenega spomeni
ka borbe in dela, s toječega zraven 
poslopja P T T . Ob spomeniku, avtor 
je znani pisatelj in kipar Tone Sveti
na, sta govorila predsednik občinske 
skupšč ine Jernej Lenič ter nekdanji 
sekretar kamniškega okrožja K P S 
Franc Zupanč ič -Mar jan , navzoči pa 
so nato z enominUtnim molkom po
časti l i spomin na 92 žr tev boja proti 
okupatorju, kolikor je znaša l krvavi 
davek domžalskega okoliša v minul i 
vojni. 

Po žalost inki , polaganju vencev in 

dviganju zastav je množica krenila v 
smeri glavnega prireditvenega pro
stora, v bl ižnjem š p o r t n e m parku. 
Začetek programa so naznanil i zvoki 
fanfar, da bi j i m potlej sledila 
mogočna internacionala v izvedbi 
stoglavega združenega pevskega 
zbora. Po otvoritvenem pozdravu 
predsednika O K S Z D L Janeza Vre
čka je obiskovalcem in gostom 
(zboru so n a m r e č prisostvovali tudi 
Sergej Kraigher, Mar i jan Brecelj, 
M i t j a Ribičič, Lidi ja Sentjurc, 
Andrej Marine, Franc T a v č a r - R o k , 
Franc Kimovec-Žiga in Peter Stan
te-Skala) spregovoril č lan sveta 
federacije M i h a Mar inko . 

Će kje, potem ravno v Sloveniji 
o b o r o ž e n i odpor ni bil plod zgolj 
spontanega revolta prebivalcev, 
m a r v e č rezultat skrbnih priprav 
v okviru O F , pod vodstvom ko
m u n i s t i č n e partije, je poudaril 

Nadaljevanje na 1 

v kleti 
Globusa 
oddelek 
dekorativa 

' pestre izbire 

• tapet iz uvoza 
po znižanih cenah 

30 % 
količine so omejene 

RAZPRODAJA 
bružbici gostov iz Tržiča spričo bogatega sporeda in dobre organizacije pri 
Rediteljev v Domžalah ni bilo niti za trenutek dolgčas. 

,red opoldansko pripeko se je tale skupinica Ločanov zatekla v zavetje 
arevja, h klopem in mizam, postavljenim v neposredno bližino prireditvenega 
Prostora. Prišleki iz Škofje Loke so budno spremljali potek dogodkov, saj Veličasten je bil pogled na glavno tribuno v domžalskem športnem parku, ki 

°do prihodnje leto prav oni organizatorji VIII. zbora gorenjskih aktivistov v so jo zapolnili pevci, glasbeniki in recitatorji, akterji bogatega kulturnega 
Uražgošah. programa. 

XXV. JUBILEJNI MEDNARODNI GORENJSKI SEJEM OD 8. DO 18. AVGUSTA 

N a r o č n i k : 



Zbor 
pionirjev 

Jugoslavije 
Nad 8000 jugoslovanskih 

pionirjev je v nedeljo skupaj z 
vrstniki iz zamejstva ter mla
dimi gosti iz Italije, Avstrije 
in Maftžarske proslavilo 
30-letnico svobode in zmage 
nad fašizmom. Zbor pionirjev 
je bil združen z zaključkom 
njihovega pohoda po poteh 
svobode in IX. korpusa ter 
kurirčkove pošte. Na teh 
manifestacijah je sodelovalo 
več kot 50.000 slovenskih 
pionirjev, ki so prehodili več 
kot 1000 kilometrov dolgo 
pot. 

Akcija uspela 
V dveh solidarnostnih kro

gih akcije za odpravo posledic 
potresa na Kozjanskem so slo
venski delovni ljudje zbrali 
skupaj 241,513.000 dinarjev. 
Ta denar je tudi skoraj v ce
loti porabljen. Na sobotni seji 
koordinacijskega odbora so 
razdelili kar je še ostalo. Tako 
so namenili 1,5 milijona di
narjev gorenjskim občinam, ki 
gradijo šolo v Šmarju pri Jel
šah, za šolo v Loki pri Žusmu 
pa so prispevali 480.000 dinar
jev. 

Na seji so sprejeli sklep o 
nadaljevanju solidarnostne 
akcije v letošnjem in v prihod
njem letu. Predvidevajo, da 
bodo iz različnih virov (druž
beni dogovor, sredstva po za
konu o solidarnosti ob elemen
tarnih nezgodah, stanovanj
ska solidarnostna sredstva) 
zbrali še 350 milijonov dinar
jev. 

Ob koncu so poudarili velik 
uspeh te akcije, saj slovenska 
družba doslej še ni v tako ve
likem obsegu priskočila na po
moč prizadetim krajem. Pri 
tem je posebej treba pohvaliti 
solidarnost slovenskih delav
cev, ki so denar prispevali od 
svojih osebnih dohodkov. 

Mednarodno 
leto žensk 

V Ciudad Mexico zaseda 
svetovna konferenca medna
rodnega leta žensk. Njeno 
delo poteka po treh tirih. Ple
num se bo ukvarjal s cilji in z 
nameni mednarodnega leta 
žensk, s sodelovanjem žensk 
pri krepitvi miru v svetu, z od
pravo rasnega razlikovanja in 
z drugimi vprašanji iz medna
rodne politike. Kot prva je o 
tem spregovorila predsednica 
vlade Sri Lanke Sirimavo 
Bandaranaike. 

Konferenca zaseda tudi v 
dveh zborih. Prvi se je lotil za
jetnega dokumenta — akcij
skega načrta za kratkoročne 
in dolgoročne ukrepe, ki naj 
omogočijo, da bodo ženske po
stale enakopravne ter odpra
vijo diskriminacijo na podlagi 
spola. Drugi odbor pa bo pri
pravil več resolucij o teh vpra
šanjih. 

Hkrati poteka v mehiškem 
glavnem mestu tudi posebna 
tribuna, na kateri obravnava
jo enaka ali podobna vpraša
nja. Razprav so se udeležile 
tudi članice naše delegacije 
Vida Tomšič, Zora Tomič in 
Nevenka Petrič. 

Brigada RK 
za Kozjansko 

Republiški odbor RK bo v 
sodelovanju z Zvezo skupnosti 
otroškega varstva in ljubljan
skim Lekom letos že drugič or
ganiziral specializirano bri
gado RK dr. Jože Potrč. Po
samezne specializirane čete 
mladih brigadirjev se bodo 
vključile v delo in življenje 
vseh petih KS na Kozjanskem. 
Tako bodo socialni delavci, 
ena od čet, anketirali starost
nike v krajevni skupnosti Dob-
je in Kozje, medicinske sestre 
bodo pomagale zdravstveni
ma postajama Kozje in Plani
na pri .Sevnici pri negi bolni
kov na domu in v ambulanti. 
Specializirana četa mladih 
tehnikov bo urejala vodna 
zajetja ter sodelovala pri sa
naciji ciji vasi Krivica. Ze 
dobro vpeljano delo s pred
šolskimi otroki v Dobju, Pla
nini pri Sevnici, Lesičnem in 
Kozjem bo tudi letos nadalje
vala skupina vzgojiteljic. Peta 
četa, sestavljajo jo mladi 
gradbeniki, pa bo pomagala 
pri gradnji hiše v Zegarju in 
napeljavi vodovodnih pri
ključkov. 

PREDSEDNIK TITO ODPOTOVAL IZ SLOVENIJE - Predsednik re
publike publike Josip Broz-Tito z ženo Jovanko je v nedeljo dopoldne z brni
škega letališča odpotoval v Beograd. S predsednikom je odpotoval tudi se
kretar izvršnega komiteja predsedstva CK ZKJ Stane Dolanc. Na brniškem 
letališču so se od predsednika Tita poslovili Edvard Kardelj z ženo Pepco, 
Sergej Kraigher, Lidija Šentjurc, Franc Popit, Marjan Brecelj, Andrej Ma
rine, Mitja Ribičič, Tone Volčič in drugi predstavniki družbenopolitičnega 
življenja. Pred tem je predsednik republiške konference ZSMS Ljubo Jasnič 
izročil predsedniku Titu prvo zlato značko mentorja ZSMS in se mu tako v 
imenu mlade generacije republike Slovenije zahvalil za njegovo 
revolucionarno delo. —A. Z. — Foto: F. Perdan 

Včeraj so se tudi v kranjski občini začele številne prireditve v počastitev 
50-letnice Komunista, ki bodo trajale do petka, 27. junija. Ob 10. uri je bila 
v dvorani občinske skupščine najprej tribuna članov zveze komunistov slo
venske čevljarske oziroma obutvene industrije. Zbrali so se komunisti iz te 
panoge iz cele Slovenije. Organizator tribune je bila tovarna Planika. Sode
lovali so tudi člani lista Komunist. Ob 13. uri pa so v avli občinske skupščine 
odprli razstavo ob 50-letnici Komunista. Odprl jo je član centralnega komi
teja ZK Slovenije Vinko Hafner. Na slikah: z dopoldanske tribune komu
nistov obutvene industrije Slovenije; razstavo ob 50-letnici Komunista v avli 
občinske skupščine je odprl Vinko Hafner. — A. Ž. - Foto: F. Perdan 

Teden Komunista 
Jesenice 

V tem tednu praznujejo teden 
Komunis ta v jeseniški občini . Začeli 
so z včerajšnjo tribuno komunistov 
o vzgoji in o izobraževanju , glede na 
uvedbo celodnevne osnovne šole v 
občini . N a celodnevno osnovno šolo 
se prav intenzivno pripravljajo na 
vseh šolah, posebno pa na žirovniški 
osnovni šoli, k i jo bo uvedla še 
le tošnjo jesen. 

Za sredo ob 18. ur i je na Jesenicah 
v sejni dvorani skupšč ine občine 
sklican aktiv komunistov — kultur
nih delavcev,' na katerem bodo govo
r i l i o novi vlogi kulture v delovnih 
organizacijah in v krajevnih skup
nostih. Ze prej so o stanju kultur
nega življenja razpravljal i v krajev
ni skupnosti J a v o r n i k - K o r o š k a Bela 
in v jeseniški Železarni komunist i 
ku l turn i delavci in tako pripravi l i 
gradivo, za posvetovanje tudi za 
teden Komunis ta . V če t r t ek se bodo 
jeseniški komunist i udeležili ustnega 
časopisa v Kran ju , v petek pa bo pb 
18. uri v gledališču Tone Cufar 
proslava ob 50-letnici pisane partij
ske besede. 

V tem tednu bodo skl ical i sestan
ke osnovnih organizacij na terenu in 
v delovnih organizacijah ter v dru
gih skupnostih in razpravljali o po
menu pisane partijske besede, izvoli
l i poverjenike za Komunis ta , usta

navljali marks i s t i čne k rožke ter v 
posameznih šo lah organizirali pre
davanja o organiziranju in delova
nju partije v na j tež j ih časih in o se
danjem delovanju Zveze komu
nistov. D . S. 

Tržič 

Jesenice 
V če t r t ek , 19. junija , so se na Jesenicah srečal i dolgoletni akt ivist i delav-

sko-kulturnega gibanja Jesenic, dobi tniki priznanj ob 40-letnici zleta Svobod, 
dobitniki priznanj Z K P O Slovenije. Zbralo se je devetnajst nagrajencev. 
Spregovoril j i m je predsednik občinskega sindikalnega sveta in poudaril 
pomen predvojnega delovanja in aktivnega dela pr i razvijanju delavske kul 
ture. 

Z K P O jeseniške občine pa je minu l i č e t r t ek podelila tudi plakete udele
žencem le tošnjega občinskega s rečan ja pevskih zborov. Plakete so prejeli: 
zbor cicibanov glasbene šole, pionirski zbor žirovniške šole, pionirski zbor 
osnovne šole Tone Cufar, mladinski zbor osnovne šole Žirovnica, mladinski 
zbor glasbene šole, oktet D P D Svoboda Zabreznica in mladinski zbor Blaž 
Arnič . Posebno plaketo pa je prejel dolgoletni zborovodja mladinskega pev
skega zbora Blaž Arnič in centralnega zbora glasbene šole Janko Pribošič. 

J . Rab ič 
Kranj 

Včeraj popoldne je bi l skupni sestanek skupine delegatov za področje 
gospodarstva in zbora občin. Razpravl ja l i so o gradivu za 18. sejo zbora zdru
ženega dela in zbora občin republ i ške skupšč ine ter izobl ikoval i in uskladil i 
s ta l i šča do posameznih v p r a š a n j . 

V č e t r t e k dopoldne se bodo v K r a n j u sestali direktorji temeljnih organi
zacij zd ruženega dela in organizacij zd ruženega dela, predsedniki delavskih 
svetov, vodje kadrovskih s lužb in vodje odborov za mesebojna delovna raz
merja. N a posvetovanju, k i ga organizirajo izvršni svet občinske skupščine, 
klub gospodarstvenikov in d r u š t v o ekonomistov, bodo razpravljal i o proble
mat ik i zaposlovanja v kranjski občini . 

V sredo, 2. jul i ja , popoldne se bodo v K r a n j u sestali na ločenih sejah vsi 
trije zbori kranjske obč inske skupšč ine . Razprav l ja l i bodo o u r b a n i s t i č n e m 
programu občine K r a n j , u r b a n i s t i č n e m n a č r t u mesta Kran ja , u rban i s t i čnem 
redu za območje občine ter o zazidalnih n a č r t i h za mestni center Kran ja , za 
Šolski center Zlato polje in za poči tn iške hišice območ ja Ambrož , Senturska 
gora in M a č e pri Preddvoru. Predviden je tudi sprejem odloka o podeljevanju 
priznanj v občini . A . Z. 

V tržiški občini se je v petek 
zvečer konča lo praznovanje tedna 
Komunis ta . Sklepna slovesnost je 
bila v osnovni šoli Kokrškega odreda 
v Kr ižah . Udeležilo se je je okrog 70 
ljudi, med katerimi so bil i komunist i 
z daljšim parti jskim s t ažem in pred
stavniki občinskih družbenopol i t ič 
nih organizacij, skupšč ine in krajev
ne skupnosti. N a prireditvi, ki jo je 
popestril • ku l tu rn i program, so 
sprejeli v Z K in podelili pol i t ično 
literaturo 27 novim č lanom. 

Razen torkovega celodnevnega 
obiska Mi t j a Ribičiča v tržiški obči
ni je bila pomembna prireditev v 
tednu Komunis ta tudi v sredo 
zvečer, ko je bil pri občinski konfe
renci Z K S oblikovan aktiv poverje
nikov Komunis ta in druge partijske 
literature. Člani aktiva, izvoljeni po 
osnovnih organizacijah in aktivih 
Z K , so sprejeli okvirni delovni 
program in sklenili vključit i v delo 
tudi komisijo za obveščanje , ki de
luje v sklopu komisije za idejna 
vprašan jarkom i tej a. - j k 

Radovljica 
Danes popoldne bo v Radovl j ic i prva seja občinske konference zveze so

cial is t ične mladine. Sprejeli bodo poslovnik in pravi la o delovanju občinske 
organizacije Z S M S . Razpravl ja l i bodo tudi o delu občinske konference in nje
nih organov in izvol i l i novo vodstvo. 

K o t smo že pisali, se bodo ju t r i popoldne v Radovl j ic i sestali na ločenih 
sejah vsi trije zbori radovlj iške občinske skupščine . M e d na jpomembne j š imi 
t o č k a m i dnevnega reda bo obravnava poročil s področ ja odkrivanja in zati
ranja klasične, gospodarske in pol i t ične kriminali tete, sklepanje o dovofitvi 
uporabe dopolnilnega dela nad 5 do 7 delavcev ^pri samostojnih obrtnikih, 
sklepanje o nekaterih zazidalnih nač r t i h in nekaterih d ružben ih dogovorih. 

A . Ž. 
Škofja Loka 

V petek je bil v Škoji L o k i posvet predsednikov osnovnih organizacij 
sindikata v občini . N a posvetu, k i ga je vodil predsednik občinskega sindikal
nega sveta, so govorili o u resn ičevan ju ustavne vsebine samoupravljanja v 
temeljnih organizacijah združenega dela, o u resn ičevan ju samoupravnega 
sporazuma o š t ipendi ran ju učencev in š t u d e n t o v v občini, o uresn ičevanju 
dogovora o financiranju krajevnih skupnosti in o akciji za zbiranje pomoči 
o b č a n o m , k i so j i h prizadele spomladanske poplave in plazovi. -lb 

Tržič 
T a teden se bodo začeli sestajati v t rž iški občini izvršni odbori krajevnih 

konferenc S Z D L . Sestanki so n a č r t o v a n i v Kovor ju , Trž iču - mestu, Jelen-
dolu in na Ravnah. N a njih bodo razpravljal i o uresn ičevanju nove organi
ziranosti Social is t ične zveze in ocenjevali preteklo ter nač r tova l i prihodnje 
delo. 

N a obč inskem svetu Zveze sindikatov v Trž iču je bil pretekli teden občni 
zbor sindikata delavcev, zaposlenih pri zasebnih delodajalcih. N a zboru so 
izvol i l i izvršni odbor nove sindikalne organizacije in razpravljali o osnutku 
kolektivne pogodbe, organiziranosti sindikata in nač inu povezovanja čim 
večjega š tev i la delavcev, zaposlenih pri zasebnih delodajalcih. 

N a osnovi d ružbenega dogovora o usmerjeni stanovanjski blokovni grad
nji, zasnovani na s redn je ročnem programu, in sklepa podpisnikov dogovora so 
zbori t rž i ške občinske skupšč ine na zadnjih sejah pooblastili samoupravno 
stanovanjsko skupnost, da opravlja nadzor nad usmerjeno blokovno gradnjo 
v občini. Skupnost bo nadzorovala gradnjo na osnovi določil zakona o gra
di tv i objektov. Skupščinski zbori so na omenjenih zasedanjih tudi sklenil i 
uk in i t i solidarnostni sklad za d r u ž b e n o pomoč v stanovanjskem gospodarstvu 
t rž iške občine. Z ustanovitvijo samoupravne stanovanjske skupnosti se je 
n a m r e č solidarnostni sklad preoblikoval v samoupravno enoto za d ružbeno 
pomoč v stanovanjskem gospodarstvu. • -jk 

Proslava v Dražgošah 
V torek, 22. julija, na dan vsta

je slovenskega naroda, bo v par
tizanskih D r a ž g o š a h , vasici nad 
S e l š k o dolino, ena od osrednjih 
gorenjskih in slovenskih proslav 
v p o č a s t i t e v 30-letnice osvobo
ditve in zmage nad f a š i z m o m . 

V ponedeljek so se v prostorih 
d r a ž g o š k e osnovne š o l e zbrali na 
posvetu predstavniki posamez
nih komisij za pripravo proslave. 
Č l a n i komisij za materialna 
v p r a š a n j a , za program, za propa
gando, za varnost ter t e h n i č n a 
v p r a š a n j a so p o r o č a l i o doseda
njem delu ter o programih, ki so 
jih pripravili'za delo v prihodnje. 
Na dan vstaje, ko bo v D r a ž g o š a h 
postavitev temeljnega kamna za 
spomenik d r a ž g o š k i bitki, p r i č a 
kujejo prireditelji, da bo pod 
obronke Jelovice prispelo blizu 
10.000 ljudi. 

V kulturnem programu bodo 
sodelovali: pevski zbor Iskra iz 
Kranja, recitatorji iz Kranja in 
Škof je Loke ter pihalne godbe. 
Recital za proslavo je napisal 
k n j i ž e v n i k Ivan Jan, slavnostni 
govornik na proslavi pa bo pred
sednik r e p u b l i š k e g a odbora Zve
ze z d r u ž e n j borcev N O V Janko 
Rudolf. 

Na proslavo v D r a ž g o š e bo pri
spela tudi mladinska pohodna 
enota, enota, ki bo potovala po 
poteh Avnoja. Skupina bo se
stavljena iz pripadnikov vseh ju-

Obisk srbskih 
sindikatov 

Radovl j iško občino je včeraj 
obiskala delegacija /veze sindikatov 
republike Srbije. Dopoldne so imeli 
pogovore, s predstavniki občinskega 
sveta zveze sindikatov Radovlj ica, 
poten) pa so obiskali in si ogledali 
tovarno špoitfrega orodja Klan v 
Begunjah. 

goslovanskih narodov in narod
nosti. Teden dni pred proslavo 
pa bo z a č e l a v legendarnih D r a ž 
g o š a h delati tudi mladinska de
lovna brigada. Mladinci, ki bodo 
z delovno akcijo nadaljevali tudi 
š e nekaj dni po proslavi, bodo 
uredili teren in z e m l j i š č e , kjer bo 
stal spomenik, ter popravljali 
v a š k e poti. 

Na s v e č a n i proslavi bodo pri
segli tudi mladi prostovoljci iz 
teritorialnih enot š k o f j e l o š k e g a 
odreda. -jg 

Novi predsednik 
jeseniške SZDL 

Zdravko Črv 
V petek, 20. junija, je bila v 

sejni dvorani s k u p š č i n e o b č i n e 
Jesenice prva seja o b č i n s k e 
konference S Z D L Jesenice, na 
kateri so ocenili minulo obdobje 
delovanja o b č i n s k e konference 
in njenih organov ter izvolili 
novega predsednika, podpred
sednika in sekretarja o b č i n s k e 
konference, predsedstvo in osta
le organe. 

Za novega predsednika o b č i n 
ske konference SZDL so po po
p r e j š n j i h razpravah izvolili 
Zdravka Črva , do zdaj zaposle
nega v j e s e n i š k i Ž e l e z a r n i , za 
podpredsednika Marjana Jelov-
Čana in za sekretarja Slavka 
Humereo. Predsedstvo o b č i n s k e 
konference bo sestavljeno iz 25 
delegatov, ki so jih izvolili na 
seji. 

Ob koncu seje so č l a n i konfe
rence S Z D L Jesenice izvolili za 
delegata v r e p u b l i š k i konferenci 
Maro Taler, dosedanjo predsed
nico o b č i n s k e konference. Za 
njeno u s p e š n o dosedanje delo se 
ji je v imenu č l a n o v konference 
zahvalil J o ž a Vari . D. S. 



Knjigo
veznica in 
tiskarna 

Radovljica 
gradi nov 

obrat 
Zaradi vse večjega širjenja dejav

nosti Knjigoveznice in tiskarne R a 
dovljica, k i je edina tovrstna delov
na organizacija v radovljiški občini , 
je prek 40-članski kolektiv že pred 
leti začel razmiš l ja t i o razšir i tvi pro
storov. L a n i in predlanskim so 
Potem le dobil i celotni gradbeni 

kProjekt, k i so ga potrdi l i pristojni 
občinski organi in zavod za spome
niško varstvo K r a n j . Slednji je 
namreč moral dati soglasje zaradi 
sedanje lokacije obratov v zašči te
nem starem delu mesta Radovljice. 

Z gradbenimi deli, k i j i h izvaja 
Splošno gradbeno podjetje Gorenje 
Radovljica, so začeli maja letos. 
Dela dobro napredujejo in kaže , da 
oo gradnja gotova do avgusta letos. 
Bodoči objekt, v katerem bodo ure
dili sodobno ročno in strojno stavni-
c ° in tiskarski oddelek s pomožnimi 
Prostori, bo stal v podal jšku stare 
stavbe na vrtu proti železniški pp-
? t a J L Gradnja bo veljala okrog mi l i 
jon dinarjev. T a denar pa je kolektiv 
zagotovil iz lastnih sredstev. 

Kolektiv pr ičakuje , da j i m bo 
tokrat priskočila na pomoč tudi 
l jubljanska banka, da bi s posojilom 
nabavili opremo. J R 

Priprave na osrednjo 
gorenjsko proslavo 

O organizacijah in t ehn ičn ih pri
pravah na osrednjo gorenjsko pro
slavo v počas t i t ev 30-letnice osvobo
ditve, k i bo 4. ju l i ja v Begunjah, je 
na zadnji seji razpravljalo predsed
stvo občinske konference sociali
s t ične zveze. Beseda o tem je tekla 
tudi na posvetovanju predsednikov 
krajevnih konferenc. Skleni l i so, da 
se bodo o udeležbi na proslavi, okra
sitvi kraja in nekaterih drugih vpra
šanj ih pogovorili *v prihodnjih dneh 
na sejah pol i t ičnih aktivov in 
izvršnih odborov. Poskrbeli bodo za 
avtobusne prevoze in udeležbo pra
porščakov na osrednji slovesnosti. 
Prav tako bodo uredili grobišča 
talcev v Begunjah in Dragi ter 
obnovili napise na spomenikih in 
nagrobnih ploščah. Posebne ekipe pa 
bodo na prireditvenem prostoru v 
K r p i n u postavile oder za nastopa
joče, stojnice za okrepčila, sanitarije 
in podobno. Poskrbeli bodo tudi za 
parkirne prostore. 

Programska komisija pripravljal
nega odbora je tudi že izdelala do
končen program. Proslava se bo 
začela navečer praznika, ko bo v če
trtek, 3. jul i ja , koncert ansambla 
bratov Avsenik, prižiganje kresov, 
ognjemet in akcija t aborn i šk ih orga
nizacij ter vojakov iz Bohinjske 
Bele. 

Udeleženci osrednje slovesnosti se 
bodo začeli zbirati v petek, 4. ju l i ja , 
že ob 8. uri pred poslopjem tovarne 
E l a n v Begunjah. T u bo zbirališče 
borcev Kokrškega odreda, Jeseni-
ško-bohinjskega odreda, pripadnikov 

Ob 30. obletnici osvoboditve 
/ 

Spomini na 
legendarno bitko 

Kare l Jelene je Diazgosan. C i 
sto pravi domač in iz vasi nad Sel
sko dolino. Rojen je bil tam gori 
Pod obronki Je l ovice. V rojstnem 
kraju je preživel mladost, okusil 
krutost vojne, strahote dražgo
š e bitke, sodeloval je pr i obnovi 
Porušene vasi in tudi po osvobo
ditvi ga ni premamila dolina. 

»Kmeti jo imam: malo zemlje, 
nekaj glav živine pa malo lesa v 
Rozdu,« mi je pripovedoval dobro
dušen možak, klena gorenjska 
Srča, k i je ni upognilo ni t i težkih 
Preizkušenj polno življenje, oni 
dan za eno od miz, ki so bile po
stavljene v bližini dražgoškega 
hrama učenos t i . Zaželel si je 
namreč klepeta s soborci, obuja
nja spominov skupno s prvoborci, 
nosilci partizanske spomenice, k i 
8 0 se tisto popoldne zbral i na to-
v a r i š k e m s rečan ju v legendarnih 
Partizanskih Dražgošah , ter z na
menom, da si ogledajo mesto, kjer 
ho na proslavi 22. jul i ja postav
ljen temeljni kamen za spomenik 
dražgoški bi tki . Doslej je bil K a 
rel zaposlen v dolini , zdaj mu 
"staja več časa za delo na 
kmetiji. 

, »Ze zgodaj sem moral i t i slu
tit ,« se danes spominja Ka re l Je-
tenc, oče osmih še živečih otrok 
(dva sta umrla), oče znanih slo-
v enskih tekačev na smučeh , 
državnih reprezentantov. »V le-
gh 1937 in 1938 sem bil pr i voja
kih,« pripoveduje, »potem pa sem 
8Pet prijel za delo doma. Les smo 
>furali' z Jelovice. Ja, takrat so.že 
Pričele prihajati novice o velikih 
Osvajalskih apetitih Nemcev, nji
hovega voditelja Hit ler ja , o na
padih na posamezne dežele. 
Kmalu smo tudi mi padli v oku
patorjeve kremplje. In prišlo je 
tisto za nas na jhujše l e to . . . 
s t r a šno leto 1942. Komaj smo 
Prestopili prag novega leta, že se 

je začelo. Tis t ikrat še n ihče ni t i 
malo ni pomisli l , da bo potrebno 
prestati toliko gorja, da bodo 
Dražgoše skorajda popolnoma 
porušene , da bo bitka terjala 
toliko življenj domač inov in bor
cev. Toda boj se je vlekel. Vse 
ostrejši je bi l . A močan odpor z 
naše strani, zagrizena borba' Can-
karjevcev, velike izgube na so
vražnikovi strani, vse to je nam 
domač inom vlivalo novega upa
nja. V vas si nismo upali d rugače 
kot ponoči. Takra t se je ognjeni 
,ples' vsaj za kratek čas umir i l . 
Potem pa se je vsakič zjutraj za
čel iz ure v uro ostrejši in srditejši 
spopad. Po dolgem obleganju se 
je sovražn iku le posrečilo prodre
ti v vas. Začelo se je grozno ma
ščevanje. Do zob oboroženi nem
ški vojaki so začeli z zverinskim 
streljanjem, klanjem in muče
njem nedolžnih domačinov . N i t i 
živalim niso prizanesli krvoločne-
ži. Potlej so nas spravili v sokol
ski dom. Tep l i so nas, na š suva
l i . . . Tud i jaz sem od udarcev iz
gubil zavest. In nato so nas od
peljali v Šentvid . Šest tednov 
smo bi l i zaprti na pragu Ljublja
ne. V Selško dolino smo se vrn i l i 
februarja. Zasilno smo se nasta
ni l i na Češnjici. Nisem bil dolgo 
doma. Ze kmalu po tistem sem 
odšel v par t izane .« 

Med vojno se v porušene in 
razdejane Dražgoše seveda ni bilo 
mogoče vrni t i . Dražgošani so 
ostali v dolini in si poiskali 
skromne kot ičke za življenje, to
liko, da dočaka jo svobodo. Težki 
so bil i t isti časi. Toda prebivalci 
Dražgoš so sklenili , da na zemlji, 
prepojeni s krvjo, ponovno po
stavijo svoje domove, gospodar
ska poslopja! 

»Leto po končan i vojni sem se 
ponovno preselil v rojstno vas. 
Najprej smo postavili žago, začeli 
smo pripravljati les, pesek, ka
menje in drug material za grad
njo. Vse to smo potem delili na 
masovnih sestankih. Pokazala se 
je velika solidarnost. Začele so 
rasti nove stavbe, novi domovi, 
hlevi. Življenje se je ponovno za
čelo spravljati na pravi tir. Naši 
otroci danes žive popolnoma dru
gače. Dobro pa vedo, da so njiho
vi svojci veliko prestali .« 

Danes so Dražgoše obnovljene. 
Lepa vasica v selških hribih je to. 
Napredek pa je opazen iz leta v 
leto. 

»Veste, včasih, v stari Jugosla
viji , so bile Dražgoše strankarska 
vas,« mi še pove Kare l . »Prebi
valci se zaradi razl ičnega polit ič
nega prepr ičanja med seboj nik
dar niso preveč razumeli. Presta-
no trpljenje pa nas je združilo. 
Med nami, med vaščani Dražgoš , 
so nastale trdne vezi. Potemta
kem bo le drža lo , da vsako trplje
nje prinese tudi kaj dobrega.« 

J . Govekar 

partizanskih in teritorialnih enot, 
J L A , tabornikov in gasilcev s pra
pori. Od tod bo povorka ob 9. u r z 
godbama na pihala iz Gorij in Lesc 
krenila v K r p i n . 

Slovesnost se bo začela ob 10. uri . 
V bogatem kulturnem programu 
bodo sodelovali pihalni orkester J L A 
iz Ljubljane s solistoma Francem 
Javornikom in Jankom Lenarč ičem, 
godbi na pihala iz Gorij in Lesc, pi
halni orkester jeseniških železarjev, 
združeni pevski zbori radovlj iške 
občine, recitatorska skupina iz R a 
dovljice, harmonikarski orkester 
glasbene šole iz Jtadovljice in 
ansambel bratov Avsenik. Po pri
reditvi bo tovar i ško srečanje in ples, 
igrali pa bodo člani ansambla Go
renjci iz Radovljice. Organizatorji 
bodo poskrbeli tudi za okrepčila. 

V soboto, 5. jul i ja , ob 17. uri bo 
občinska konferenca Z S M S pripra
vila svečano akademijo 30 let v svo
bodi. Program pripravljajo taborni
k i , mladinci in vojaki. Nastopi l bo 
tudi 100-članski ženski zbor pod 
vodstvom Alb ina Završnika. Zatem 
pa bo d r u ž a b n o srečanje . 

V nedeljo, 6. jul i ja , se bo program 
nadaljeval z uprizoritvijo partizan
ske drame Vida — Staša , ki so jo 
letos naš tud i ra l i č lani gledališke sek
cije D P D Svoboda Podnart v režiji 
J . Eržena . 

Razen lepakov in letakov bodo 
natisnil i 1500 b rošu r z opisom 
zakl jučnih borb za osvoboditev Be
gunj, akcij Kokrškega in Jeseniško-
bohinjskega odreda in razvojem Be
gunj po osvoboditvi. Za praznik je 
organizator pripravil tudi posebne 
značke po zamisli medaljerja Sta
neta Dremlja. Tiskan bo tudi nov 
katalog begunjskega muzeja. Razen 
tega bo v prostorih begunjskih 
družbenopol i t i čn ih organizacij raz
stava partizanske grafike znanih slo
venskih umetnikov Ive Šubica, Do-
reta Klemenč iča -Maja in Ivana Se-
l jaka-Čopiča. 

Pr ičakujejo , da se bo osrednje go
renjske svečanost i ob 30-letnici 
osvoboditve udeležilo najmanj 
10.000 delovnih ljudi in občanov Go
renjske. J J R 

Usklajevalni 
postopek ne bo 

potreben 
Zbori ' t rž iške občinske skupščine 

so na majskih zasedanjih razprav
ljali tudi o odloku o ukrepih druž
bene kontrole cen, k i so v pristoj
nosti občine. Družbenopol i t i čn i zbor 
je sodil, naj bi v prihodnje zaradi 
lažjega dela in ne tako pogostega 
sestajanja občinske skupščine tudi 
o cenah komunalnih storitev odločal 
izvršni svet, zbor združenega dela in 
zbor krajevnih skupnosti pa sta skle
nila, naj o tako občut l j ivem področ
ju kot so cene komunalnih storitev, 
še naprej odločajo vsi zbori skup
ščine Zaradi enotnega s ta l išča skup
ščine bi bil nujen usklajevalni po
stopek, vendar le-ta ne bo potreben, 
ker je d ružbenopol i t i čn i zbor na 
sredinem zasedanju spremenil odlo
čitev in soglaša s sklepom zbora 
združenega dela in zbora krajevnih 
skupnosti. V Tržiču bo torej o cenah 
komunalnih storitev tudi v prihod
nje odločala skupšč ina in ne izvršni 
svet. -jk 

Zdravstveno varstvo 
in zavarovanje po samo
upravnih sporazumih (3) 

D E N A R N A N A D O M E S T I L A IN P O V R A Č I L A 
IZ Z D R A V S T V E N E G A Z A V A R O V A N J A 

K a r je bilo omenjeno v p r e j š n j e m č l a n k u o obsegu zdrav
stvenega varstva, velja tudi za denarna nadomestila; skupnosti 
torej tudi same d o l o č i j o osnove in v i š i n o denarnih nadomestiL 
Razlika je v tem, da o b č i n s k e zdravstvene skupnosti v okviru 
zdravstvene skupnosti Slovenije sprejmejo dva samoupravna 
sporazuma, in sicer o enotnem n a j m a n j š e m obsegu denarnih 
nadomestil in sporazum o opredelitvi osnov za i z r a č u n nadome
stila ter sistem usklajevanja nadomestil z gibanjem osebnih 
dohodkov. Tudi p r e d l o ž e n i samoupravni sporazumi predvideva
jo kot osnovo za i z r a č u n nadomestila osebnega dohodka za pri
mer bolezni ali poroda celotni osebni dohodek preteklega leta. 
Nadomestilo pa naj se v primeru bolezni i z p l a č u j e za prvih 60 
dni v v i š i n i 80 odstotkov od osnove oziroma v v i š i n i 90 odstot
kov od osnove od 61. dne dalje. Porodnice in zavarovanci, k i so 
v s t a l e ž u dela n e z m o ž n i h zaradi n e s r e č e pri delu, pa naj 
prejemajo nadomestilo v v i š i n i 100 odstotkov od osnove. Enako 
nadomestilo, to je 100-odstotno od osnove, naj prejemajo tudi 
u č e n c i v poklicnem i z o b r a ž e v a n j u in v o j a š k i vojni invalidi, 
imetniki Partizanske spomenice, š p a n s k i borci, odlikovanci 
(Karadjorjeva zvezda, Zlata medalja Obilica) ter u d e l e ž e n c i 
N O B , č e imajo č a s u d e l e ž b e v N O B priznan v dvojnem š t e t j u 
najmanj od 1. 1. do 15. 5. 1945. Zakon daje pravico do 100-
odstotnega nadomestila osebnega dohodka tudi v primeru, č e je 
zavarovanec z a d r ž a n od dela zaradi transplantacije k o ž e , ž i v e g a 
tkiva ali krvi v korist druge osebe in do nadomestila v o b i č a j n i 
v i š i n i , ko neguje bolnega o ž j e g a č l a n a d r u ž i n e (otroka ali za
konca). 

Posebno pozornost v javni razpravi pa z a s l u ž i d o l o č b a 
sedanjega statuta gorenjske zdravstvene skupnosti, to je pravi
ca do 90 dni b o l n i š k e g a dopusta zaradi nege o ž j e g a d r u ž i n s k e g a 
č l a n a , katerega je na predlog zdravnika v izjemnih primerih 
lahko odobril i z v r š i l n i odbor skupnosti. Povedati je treba, da v 
predlaganem samoupravnem sporazumu o pravicah, ki je 
pripravljen enotno za vse skupnosti v SRS, te d o l o č b e ni, ker te 
pravice ostale skupnosti v Sloveniji niso priznavale. 

Pomembna novost v predlaganem samoupravnem sporazu
mu je tudi n a č i n usklajevanja nadomestila osebnega dohodka 
z gibanjem osebnih dohodkov zaposlenih oseb. Po predlogu naj 
bi se nadomestila usklajevala vsake tri mesece, in to na podlagi 
gibanja osebnih dohodkov v SR Sloveniji in ne v e č na podlagi 
gibanja osebnih dohodkov v posamezni organizaciji z d r u ž e n e g a 
dela. Po sedanjem statutu je veljalo, da je bilo nadomestilo 
valorizirano š e l e po preteku enega leta, kar je glede na infla
cijska gibanja gotovo n e v z d r ž n o . 

U V E L J A V L J A N J E P R A V I C 
Glede uveljavljanja pravic iz zdravstvenega varstva in 

zavarovanja novi samoupravni akti ne predvidevajo v e č j i h 
sprememb. Tudi v b o d o č e bodo zavarovane osebe prosto izbirale 
zdravnika s p l o š n e prakse in specialiste: okulista, otologa, 
pediatra, ginekologa, onkologa, venerologa in internista v 
primeru d i a b e t i č n e g a obolenja, seveda le na o b m o č j u o b č i n s k e 
ali regionalne skupnosti. Zavarovane osebe, ki ne bodo zdrav
stvenega varstva uveljavljale v skladu s sprejetim o b č i n s k i m 
statutom, bodo prejele povrnjene s t r o š k e v v i š i n i , kakor bi 
nastali ob uveljavljanju na podlagi statuta. 

Upravni postopek v zvezi z varstvom pravic je spremenjen 
toliko, da bo strokovna s l u ž b a v primeru odklonitve pravice 
izstavila obvestilo, na drugi stopnji pa bo o sporni zadevi 
izstavila o d l o č b o komisija za r e š e v a n j e ugovorov. 

Udeleženci zadnjega seminarja za novo sprejete člane Zveze komunistov 
na Jesenicah. Seminar je organizirala ideološka komisija pri občinski kon
ferenci ZK, izvedla pa ga je jeseniška delavska univerza. — Foto: B. B. 

Zazidalna načrta 
za Bistrico in Snakovo 

Gradbeno zemljišče v Bistrici na Pavlinovi jasi 
(B-7) bo med prvimi v tržiški občini tudi komunal
no opremljeno, medtem ko so v Snakovem prav 

zaradi te pomanjkljivosti nastali problemi 
Upravni organ tržiške občinske 

skupščine izda letno od 35 do 40 do
voljenj za gradnjo zasebnih stano
vanjskih hiš. Načr tova lc i zasebne 
stanovanjske graditve žele nova na
selja s trni t i čim bliže mestu, kar je 

obenem tudi želja organizacij zdru
ženega dela, saj p r inaša vožnja iz 
oddaljenejših krajev obilico pre
glavic. 

Tako bo zrasla nova gruča 33 
atrijskih stanovanjskih hiš na Pavl i 
novi jasi v Bis t r ic i , j u ž n o od naselja 
Ročevnica . Zemljišče ima izredno 
lepo sončno lego, razen tega pa bo 
komunalno urejeno, kar doslej v 
tržiški občini pri oddaji gradbenih 
parcel za zasebno gradnjo ni bil 
običaj . Nač r t i zazidave Pavlinove 
jase so bi l i javnosti predstavljeni od 
srede aprila do srede maja. Zidavo 
na Pavl inovi jasi, ki jo urbanisti 
imenujejo soseska B-7, je podprla 
tudi kmet i jskozemlj iška skupnost 
t ržiške občine in s tem skupaj z 

urbanisti in izvršnim svetom občin
ske skupšč ine ovrgla nekaj časa na
sprotno mnenje lastnika zemljišča. 
Zazidava Pavlinove jase bo tekla po
stopoma, skladno s komunalnim 
urejevanjem parcel. 

Druga zazidalna površina za za
sebne stanovanjske hiše se odpira v 
soseski K-4 v Snakovem. Graditel j i 
so na tem zemljišču sicer že postavili 
nekaj hiš oziroma so j i h začeli gradi
t i , vendar so se pojavili problemi 
predvsem pri cestah in drugih komu
nalnih napravah. T u d i zaradi tega 
se v Trž iču odločajo, da bi bile v 
prihodnje stavbne parcele komunal
no urejene. V Snakovem so bi l i ur
banisti primorani zazidalni n a č r t 
spremeniti in dopolniti s komunika
cijami, obenem pa so v nač r t vnesli 
še okrog 30 dodatnih stanovanjskih 
hiš. Občani na spremembo niso imeli 
pripomb, želeli pa so, da bi bil 
problem čim prej odstranjen. 

J . Košnjek 



Na sobotni slovesnosti Veletrgovina Živila so podelili priznanje direktorju Cirilu Ankerstu in najstarejšim članom kolektiva. Nova skladišča pa je odprl že upokojeni član podjetja Peter Taler. 

Skladišča-temeljni kamen za povezovanje 
Prek 800-članski kolektiv Veletrgovine Živila 
Kranj je v soboto proslavil pomembno delovno 
zmago: odprli so nova skladišča v Naklem — 
Proslavili so tudi obletnico obstoja podjetja, 

samoupravljanja in osvoboditve 
Le malo č lanov prek 800-članske-

ga kolektiva Veletrgovine Živila 
K r a n j , k i ima prek 135 prodajaln na 
Gorenjskem, se v soboto popoldne v 
Nak lem ni udeleži lo otvoritve novih, 
modernih skladišč za prehrambeno 
blago. N a slovesnosti so bi l i pred
stavniki kranjske občine in d ružbe
nopol i t ičn ih organizacij ter pred
stavniki kranjskega in gorenjskega 

poslovnega življenja. N a otvori tvi 
sta govorila direktor podjetja C i r i l 
Ankerst , k i je poudaril , da z izgrad
njo skladišč stopa podjetje v novo 
obdobje, in predsednik izvršnega 
sveta kranjske občinske skupšč ine 
Franc Šifkovič, k i je omenil, da po
meni ta objekt temeljni kamen za 
povezovanje tako kranjske kot go
renjske trgovine. Po podelitvi pri-

Nova telefonska 
centrala 

Pred nedavnim je bila na pošt i v 
Sovodnju v Poljanski dol ini odprta 
nova avtomatska telefonska centra
la. T o je za zgornji del Poljanske 
doline nedvomno izredno velika pri
dobitev. 

Poš t a v Sovodnju je dobila prvo 
telefonsko zvezo leta 1951. Za potre
be kraja je bila montirana induktor-
ska^ročna centrala. 

S postavitvijo avtomatske centra
le v Gorenji vasi leta 1962 pa je tudi 
sovodenjska centrala dobila mož
nost neposrednega izhoda v gorenj
sko avtomatsko omrežje . Še pred 
tem pa je do tedaj p o m o ž n a poš t a v 
Sovodnju postala redna. 

Pred osmimi leti sta bi la na novo 
postavljena še dva telefonska voda 

Nagrade 
novatorjem 
V l e t o š n j e m letu inovacij bodo 

v j e s e n i š k i Ž e l e z a r n i podelili naj
bolj prizadevnim in u s p e š n i m 
novatorjem dve posebni nagra
di: Lambert Pantzovo nagrado in 
nagrado Novator leta. Lambert 
Pantzovo nagrado bodo podelili 
za ž i v l j e n j s k o delo in n a j v i š j e do
s e ž k e na m e t a l u r š k e m p o d r o č j u , 
za vse druge d o s e ž k e pa name
njajo nagrado Novator leta. 

N a j v i š j i nagradi za inventivno 
dejavnost bosta letos podeljeni 
skupaj z diplomami in plaketami 
23. avgusta, ko bodo j e s e n i š k i 
že l ezar j i v novi hladni valjarni 
na Beli proslavljali 30-letnico 
zmage obenem s 25-letnico us
p e š n e g a samoupravljanja. 

U . Z. 

do Gorenje vasi. R o č n a telefonska 
centrala v Sovodnju je bila ukinje
na, telefonski na ročn ik i pa so imeli 
telefone kot »dvojčke« pr ik l jučene 
na gorenjevaško centralo. Čeprav je 
bilo telefoniranje dokaj o teženo — 
na istem vodu sta bi la n a m r e č pri
k l jučena po dva na ročn ika — je bil 
to že viden napredek, saj je bilo iz 
Sovodnja mogoče prek telefona do
bit i zvezo s svetom ob vsakem času, 
torej tudi takrat, ko poš ta ni delala. 

V zače tku lanskega leta je bi la v 
Sovodnju montirana prva avtomat
ska telefonska centrala z dvajsetimi 
možnimi naročn išk imi priključki. 
Centra la je omogoča la i s točasno t r i 
medkrajevne zveze. K m a l u se je iz
kazalo, da so zmogljivosti še vedno 
nezadostne. 

Pred kra tk im pa so delavci P T T 
podjetja do zgornjega dela Poljan
ske doline potegnili nov telefonski 
kabel ter vključili novo avtomatsko 
telefonsko centralo »Iskra 58 C«. 
Njena trenutna zmogljivost je 40 
naročnišk ih pr ik l jučkov s š t i r imi ne
posrednimi zvezami z vozliščno cen
tralo v Škof j i Lok i . Kada r se bo po
kazala potreba, pa bo na sovodenj-
sko centralo lahko pr ik l jučenih 160 
lastnikov telefona, k i bodo imeli na 
voljo osem medkrajevnih zvez. 

Po sedanjih predvidevanjih in iz
r ačun ih glede na š tevi lo prebivalstva 
v sovodenjski kot l in i je mogoče 
predvidevati, da bo zmogljivosti cen
trale potrebno ponovno poveča t i čez 
kako desetletje. Nov kabel in nova 
centrala bodo brez dvoma omogočal i 
zanesljive in kvalitetne zveze tudi v 
zimskih mesecih, kar doslej z zračni
mi vodi ni bilo zagotovljeno. 

Celotna investicija je znaša l a 
1.500.000 din. J . Govekar 

Boljše telefonsko omrežje 
Radovl j i ška temeljna organizacija 

združenega dela kranjskega P T T po
djetja je v zadnjih letih posveča la 
precejšnjo skrb telefonskemu omrež
ju v radovljiški občini . Za zgradbe in 
opremo so porabili 15 milijonov 
dinarjev. Zgradili so avtomatsko 
centralo v Podnartu z 200 prikl jučki , 
povečali avtomatsko telefonsko cen
tralo v Radovl j ic i , zgradili poseben 

Precejšnji 
prihranki 

V tovarni Donit Medvode je bilo 
letos rešenih že pet prijav racionali
zacij. V letu inovacij so sprejeli nov 
pravilnik in po njem obravnavali 
prejete prijave. Tako je pet avtorjev 
prihranilo podjetju skoraj 4 milijone 
dinarjev, za kar so prejeli nekaj 
manj kot 35.000 dinarjev odškod
nine, -fr 

£ 2 % < 

kabel, ki povezuje Bohinj z Bledom, 
in povezali Bled z Rečico. Prav tako 
so dogradili sekundarno in lokalno 
omrežje v Bohinju ter v Predtrgu v 
Radovlj ici . Skupno s krajevno skup
nostjo in. delovnimi ter d ružben imi 
organizacijami iz Lesc so zgradili 
celotno krajevno omrežje . Razen 
tega pa so opravil i še več drugih del 
v Radovl j ic i in v drugih krajih v 
občini. 

V prihodnjih nekaj letih namera
vajo za raz l ične izboljšave nameniti 
še prek 3 milijone novih dinarjev. 
P r i gradnji krajevnih telefonskih 
omreži j pa nameravajo tesno sode
lovati s krajevnimi skupnostmi in 
bodočimi naročnik i . 

Zdaj ima radovl j iška temeljna 
organizacija združenega dela kranj
skega P T T podjetja v občini dva
najst pošt in pet avtomatskih 
telefonskih central z zmogljivostjo 
2700 prikl jučkov. Letos predvideva
jo, da bo izkoriščenih okrog 1740 pri
kl jučkov. Seveda pa so tudi v radov
ljiški T O Z I ) sprejeli program, s 
katerim je predvideno, da bi bile čez 
drsel let v86 vasi v občini povezane s 
telefonom. A . Z. 

znanj izvajalcema del S G P Projekt 
Kran j in Ajdovščina, direktorju 
C i r i l u Ankers tu , ter nekaterim, 
predvsem na j s ta re j š im č l a n o m ko
lektiva, po kul turnem programu 
K U D Dobrava Naklo , je skladišče 
odprl dolgoletni in zdaj že upokojeni 
č lan kolektiva Peter Taler. Zatem 
pa je bilo prijetno s rečanje č lanov 
kolektiva, na katerem je igral an
sambel Trgovci . 

Z otvoritvijo skladišč so v Živilih 
proslavili tudi 30-letnico osvobodi
tve, 25-letnico obstoja in 20-letnico 
samoupravljanja v podjetju. 

Za gradnjo novih skladiščnih 
prostorov so se v kolektivu morali 
odločiti , saj so b i l i že nekaj časa po
goji v veleprodaji zaradi povečeva
nja maloprodajne mreže na Go
renjskem več kot nemogoči . K o t 
rečeno imajo Živila danes na Go
renjskem prek 135 prodajaln in tako 
oskrbujejo okrog polovico gorenjske
ga prebivalstva s prehrambenim 
blagom. Razvoj , k i ga je podjetje 
napravilo v zadnjih desetih letih, je 
ogromen. V maloprodajni mreži so 
imeli pred desetimi leti nekaj manj 
kot 9000 kvadratnih metrov prodaj
nega prostora, zdaj pa ga imajo prek 
25.000 kvadratnih metrov; od tega je 
več kot t r i č e t r t i n e njihova last, pred 
desetimi leti pa so bi l i sami lastniki 
le nekaj nad 30 odstotnega celotnega 
prodajnega prostora takrat. V dese
t ih letih so zgradili vrsto sodobnih 
samopos t r ežn ih centrov in obnovil i 
ali na novo zgradili več tako imeno
vanih klas ičnih prodajaln. Poleg 
prodaje prehrambenih izdelkov so 
dejavnost razširili še na gostinstvo 
in z združi tv i jo tudi na slaščičar
stvo. Spomnimo se, da je po nekaj 
letih premora prav to podjetje spet v 
Kran ju uredilo mlečno restavracijo. 

Za tako hiter porast maloprodajne 
mreže in razši r i tev dejavnosti so 

skladišča postajala vse večja cokla. 
Skladiščni prostori so bi l i n a m r e č 
razdrobljeni na osmih razl ičnih 
mestih. B i l i so v starih, nefunkcio
nalnih objektih. Nič koliko t ežav so 
imeli v zadnjih letih s prevozi blaga 
iz sk ladišča v skladišče, saj je šlo na 
leto skozi skladišča okrog 70.000 ton 
razl ičnega prehrambenega blaga. 
Zaradi razdrobljenosti so samo 
prazni kamioni , k i so vozi l i od 
skladišča do skladišča, prevozili 
80.000 kilometrov na leto. 

Zdaj tovrstnih težav in s t roškov 
ne bo več. Površ ina novih skladišč 
znaša 5800 kvadratnih metrov in je 
za 70 odstotkov večja od prejšnj ih 
skladiščnih prostorov. Zaradi sodo
bnega skladiščenja s paletami in 
regali pa bodo lahko uskladišči l i kar 
4600 ton blaga, kar je skoraj petkrat 
več kot doslej. Z mehanizacijo, k i jo 
bodo uporabljali v novih prostorih, 
se bodo močno izboljšali tudi de
lovni pogoji za okrog 200 delavcev 
zaposlenih v veleprodaji. 

Gradnja novih skladišč, k i imajo v 
Naklem še to prednost, da ležijo 

zraven industrijskega tira, je doslej 
veljala okrog 30 milijonov novih di
narjev. Okrog 30 odstotkov sredstev 
so zbrali sami, ostalo pa so posojila 
banke in občinskega sklada skupnih 
rezerv. Zal skladišča še nimajo hla
di ln ih naprav, za kar j i m J e 

zmanjkalo okrog 15 milijonov di
narjev. Sicer pa je objekt grajen 
tako, da ga bodo čez čas lahko pove
čali . 

Glavna skrb podjetja bo torej v 
prihodnje č impre jšn ja dograditev 
hladi lnih naprav in nadaljnja širitev 
maloprodajne mreže. Vendar kaze, 
da razvoj v prihodnje ne bo tako hi
ter. Ob na rašča joč ih s t roških in 
skromnem povečanju dohodka zara
di omejenih marž akumulacija V 
podjetju naglo upada. V minulih 
treh letih se j e na primer zmanjša la 
za polovico. Ce se torej na področju 
živilske trgovine nasploh pri nas ne 
bo kaj kmalu kaj spremenilo oziro
ma uredilo, potem ni moč računat i , 
da bi nekatere pereče probleme v 

trgovski oziroma maloprodajni mre
ži kaj kmalu rešili. A . Zalar 

S 1. julijem 
v Tržiču višje stanarine 

Trž i ška občinska skupšč ina je že 
na eni prejšnj ih sej razpravljala o 
predlogu d ružbenega dogovora o sta
narinah in njihovem povečanju , 
vendar dogovor ni bil sprejet. Trži-
čan i so menili , da bodo k republ iške
mu dogovoru pristopili le v primeru, 
če ga bodo v enotnem besedilu 
podpisale vse ali vsaj večina sloven
skih občin. K e r je neenotnost pr i 
sprejemanju družbenega dogovora v 
republiki in na Gorenjskem vladala 

Zaposlovanje novih 
delavcev se ne ustavlja 
Ze lani je zaposlenost na Go

renjskem n a r a š č a l a mnogo prehitro: 
podatki za le tošnje prve štiri me
sece, zbira j i h strokovna s lužba 
skupnosti za zaposlovanje, pa orav 
tako ne kažejo, da bi bila slika kaj 
d rugačna . V gorenjski regiji se je za
poslenost v teh prvih mesecih pove
čala za 4,6 odstotka, kar je seveda 
precej več kot predvideva resolucija 
o d r u ž b e n o e k o n o m s k e m in poli t i
čnem razvoju za letos. Po 5 odstot
kov in več je narasla zaposlenost v 
kranjski, jeseniški in škofjeloški ob
čini, nekaj več kot 2 odstotka pa v 
radovljiški in tržiški . 

Med delovnimi organizacijami, k i 
so v petih mesecih le tošnjega leta 
sprejele največ novih delavcev, so 
predvsem tiste, za katere je znač i lno 
v večji meri sezonsko delo. T o so 
kmetijske, gozdarske, gradbene, ko
munalne, gostinske in nekatere 
obrtne organizacije. V teh organiza
cijah se je seveda zaposlovanje v teh 
mesecih povečalo ponekod tudi več 
kot za če t r t i no , ena organizacija je 
zaposlila celo več kot 40 odstotkov 
novih delavcev, v poprečju pa so vse 
te organizacije zaposlile po več kot 
10 odstotkov novih delavcev. 

K o je o tem razpravljal na svoji 
zadnji seji izvršni odbor skupnosti 
za zaposlovanje Kran j , je menil, da 
je treba vsekakor vztrajati na začr
tani pol i t iki zaposlovanja, ki ne 
predvideva večjega zaposlovanja kot 
je 3 odstotke. P r i tem so omenili , da 
bi utegnili še ostali podatki zaposlo
vanja pokazati še manj ugodno sliko 
kot je sedanja: če bi n a m r e č podro
bneje pregledali in p r e r ačuna l i po
datke o opravljenem nadurnem delu 
zaposlenih, bi ga bilo toliko kot da bi 
bilo zaposlenih še enkrat toliko več 
novih delavcev kot so j i h delovne 
organizacije sicer zaposlile v prvih 
letošnjih mesecih. Vsekakor je vpra
šanje rac ionalnejšega izkoriščanja 
delovnega časa problem, ki bi ga bilo 

treba podrobneje prouči t i , še posebej 
pa v organizacijah, k i v vel iki večini 
zaposljujejo sezonsko delovno silo. 

Ze nekaj časa ugotavljamo, da 
t a k š n a poli t ika ekstenzivnega za
poslovanja p r inaša s seboj cel kup 
težav predvsem glede d ružbenega 
standarda. Člani izvršnega odbora 
so zato menili , naj bi poskusili 
spodbuditi delovne organizacije, da 
bi se v večji meri odločale za disloci
rane obrate, za izvoz kapitala v 
druge občine, tja, kjer je delavcev 
dovolj, možnos t i zaposlovanja pa so 
omejene. L . M . 

še naprej, so ostale v Trž iču stanari
ne nespremenjene. Zaradi pi<H ih 

sredstev za vzdrževanje stanovanj
skih objektov je samoupravna enota 
za gospodarjenje s stanovanjskim 
skladom pri samoupravni stano
vanjski skupnosti občine Trž ič le 
sklenila predlagati občinski skupšči
ni povišanje stanarin. Višek bo 
romal n a m r e č v sklad za vzdrže
vanje stanovanj, k i je, kot že rečeno 
pičel. 

Zbori občinske skupščine so pre
tekli teden predlog stanovanjske 
skupnosti sprejeli. V Trž iču se bod° 
stanarine povišale s 1. jul i jem, m 
sicer za 25 odstotkov upoštevajoč 
točkovnik iz leta 1973. 

T o pomeni, da bodo v tržiški 
občini stanarine višje poprečno z a 

33,98 odstotka, ker bo zvišanje na 
osnovi predlanskega točkovnika od 
stanovanja do stanovanja različno-
Pr i nekaterih bo povišanje precej 
veliko, pri drugih pa se bo vrtelo le 
pri petih do desetih odstotkih. Nova 
poprečna mesečna stanarina bo 
odslej 160 dinarjev (po starem 12" 
dinarjev). Največ bodo plačevali 
stanovalci v novih trisobnih stano
vanjih v Bis t r ic i , in sicer 359,1" 
dinarjev, najmanj pa v Trž iču , kjer 
bo plačnik na jman j še stanarine 
odštel le 23,25 dinarjev. -jk 

ISKRA NA SEJMU V MOSKVI - Na mednarodni razstavi Zveze 76 P 
Moskvi, kjer je bila zbrana vsa svetovna elita proizvajalcev telekomunikol'lJ'. 
je razstavljala tudi Iskra. Od razstavljenih primerkov so v glavnem prikaz(i 

izdelke kranjske industrije s področja telekomunikacij in merilne tehnike < 
končanem sejmu je Iskra sklenila pogodbo za izdelavo in montažo 1 1

 f n 

elektronske tranzitne avtomatske telefonske centrale sistema Metucon 
10 C. S pomočjo te centrale bo v prihodnje potekal ves mednarodni (clef<>">1 

promet med Moskvo in drugimi državami. — M. Kralj. 



Odločitve škofjeloških osnovnošolcev 

Predsednik krajevne organizacije SZDL Marjan Skok je spregovoril o raz
voju Stražišča in pomenu novega prizidka za šolo in krajane. 

Za krajevni praznik: 
šola 

Ob krajevnem prazniku so v petek v S t raž išču odprli prizidek osnovne 
šole Luci jana Seljaka, k i je po zasnovi in opremljenosti na jsodobnejš i objekt 
v kranjski občini . Slovesnosti ob otvori tvi so se udeležil i š tevi lni predstavniki 
družbenopol i t i čnega življenja občine in krajevne skupnosti. Še posebno so.v 
svoji sredi pozdravil i č l ana predsedstva S F R J in č lana predsedstva C K Z K J 
Edvarda Kardel ja . 

V prizidku je 6 učilnic za kabinetni pouk, delavnica za t ehn ičn i pouk in 
večnamenski prostor. Gradnja je veljala okoli 10 mili jonov dinarjev. Del de
narja za stavbo in opremo so zbrali občani s samoprispevkom. 

Prizidek osnovne šole Luci jana Seljaka je eden zadnjih objektov, k i bodo 
zgrajeni s pomočjo samoprispevka izglasovanega na referendumu leta 1970. V 
soboto so predali namenu osnovno šolo na Jezerskem, konec prihodnjega me
seca pa bo zgrajen prizidek osnovne šole v Šenčur ju . , L . Bogataj 

ro otvoritvi si je nove prostore najprej ogledal član predsedstva ZKJ in član 
predsedstva SFRJ Edvard Kardelj v spremstvu družbenopolitičnih pred
stavnikov kranjske občine in krajevne skupnosti ter drugih gostov. 

V Pestrem kulturnem programu, ki so ga ob otvoritvi pripravili učenci in uči-
teUi, je sodelovala tudi folklorna skupina z venčkom narodnih pesmi in 
Plesov. 

N a področju občine Škofja Loka 
končuje v le tošnjem šolskem letu š o 
lo 506 učencev. Od tega j ih je 409 
(230 fantov in 239 deklet) že odšlo iz 
osmega razreda, ostalih 37 pa kon
čuje v nižjih razredih. 

Preden so učenci zapustili osnov
no šolo, smo posneli njihove odlo
čitve, k i so se izoblikovale v njih sa
mih ob interakciji pogovorov s star
ši, učitelji , poklicnim svetovalcem, 
psihologom, zdravnikom . . . Sedaj so 
že potrkali na tista vrata, kamor so 
se odločili. 

K a r 262 učencev in učenk se odlo
ča za šolanje na š t i r i le tn ih srednjih 
šolah: 104 fantje in 158 deklet. 
Mnogo se j i h odloča za gimnazijo: 
42 deklet in 24 fantov. Razveseljivo 
pa je da se 31 učencev (27 deklet in 
4 fantje) odloča za pedagoški odde
lek, ki ga bo v le tošnjem letu odprla 
škofjeloška gimnazija. Izredno veli
ko deklet se odloča za zdravstvene 
šole: kar 32. 16 se j ih odloča za 
gradbeno t ehn ično šolo, kar je mo
goče nekoliko preveč, vendar izka
zujejo kandidati veselje pa tudi 
sposobnosti za izbrano področje. Za 
ekonomsko srednjo šolo se j i h odlo
ča 24, od tega kar 9 fantov. Strojnih 
tehnikov namerava postati 11, prav 
toliko tudi elektrotehnikov. Dekleta 
se rade odločajo za poklic vzgojitel
jice, kar 12 j ih namerava na to šolo. 

N a kadetsko šolo bo kandidiralo 8 
fantov, na kemijsko t ehn ično 9 
fantov in deklet, za ostale š t i r i l e tne 
šole: za aranžerskega , ladijskega, 
kmetijskega, administrativnega, les -
nega tehnika ni večje š tevi lo kan
didatov. 

K o l i k o bodo te odloči tve v suficitu 
al i deficitu s potrebami, k i j ih bomo 
poznali dobro šele čez tr i al i št ir i 
leta, je danes težko reči. 

Vse bolj pa so primerljive odlo
či tve in potrebe na področju poklic
nega izobraževanja . Potreb za učen

ce v gospodarstvu je 270 za fante in 
42 za dekleta. Odloči tve? 120 fantov 
in 49 deklet se odloča za poklicni ni
vo izobraževanja . Pr i dekletih ne
skladja p r ak t i čno ni. Pač pa odlo
či tve fantov* tako po številu kot po 
vrsti nikakor niso v skladu s potre
bami. Kater i poklici izkazujejo 
največji deficit? Za tesarja ni ni t i 
enega kandidata, potreb pa je 46, za 
zidarja 2 kandidata, potreb 16, za 
k l jučavničar ja 9 - potreb 41, z,a 
natakarja 2 — potreb 12, za mizarje 
potreb 48, kandidatov 17. Preseneti
lo nas je le š tevi lo odločitev za 
orodjarja, za katere je bilo ob za
če tku šolskega leta 7 kandidatov, 
sedaj pa kar 22 ob 20 prostih mestih. 

Pač pa imamo 11 kandidatov za 
poklic kro jača in šivilje v klas ičnem 
pomenu, 5 kandidatov za finomeha-
nike, 3 R T V mehanike, 5 grafikov, 
za katere pa ni prostih učn ih mest. 
To so na joč i tne j ša neskladja, pri 
ostalih poklicih se odločitve in po
trebe kolikor toliko prekrivajo. 

Občinske organe je navedena pro
blematika že zanimala. Menimo, da 
usklajeno delo s lužbe za zaposlo
vanje, občinskih organov, delovnih 
organizacij in izobraževaln ih zavo
dov vodi k vse bolj usklajenim odno
som med ponudbo, interesi in 
povpraševanjem za razl ične smeri 
kadrov. 

A . Habjan — Križa j 

Odkar v radovljiški občini traja tako imenovana kulturna akcija, je v po
sameznih krajih zaživelo že več amaterskih kulturnih skupin. Med 
najmlajšimi je nedvomno moški pevski zbor DPD Veriga Lesce. Ustanovljen 
je bil februarja letos in imel doslej že pet uspešnih nastopov. Zbor vodi Jože 
Humerca, učitelj na osnovni šoli Lesce in v Lipnici; igra pa tudi pri leski in 

jeseniški godbi. Jože Humerca pravi, da je imel 18-članski pevski zbor v tem 
kratkem času morda kar preveč nastopov, tako da niti ni mogel študirati 
zahtevnejšega programa. Trenutno imajo naštudirane predvsem partizanske 
pesmi. — A. Z. — Foto: F. Perdan 

Klemenčič, Šubic, Seljak 
V okviru tedna Komunis ta so M u 

zeji radovlj iške občine in Zveza kul -
turnoprosvetnih organizacij občine 
Radovlj ica pripravil i v Festivalni 
dvorani na Bledu razstavo partizan
ske grafike Ive Šubica, Doreta Kle -
menč iča -Maja in Ivana Seljaka-Co-
piča. 

Otvoritev razstave je bila v sredo, 
18. junija, v avli festivalne dvorane. 
Po otvori tvi je bil koncert okteta 
Gallus, posvečen 30. obletnici osvo
boditve, s sodelovanjem gledališkega 
in filmskega igralca Poldeta Bibiča, 
k i je recitiral slovenske socialne, re
volucionarne in borbene pesmi od 
Preše rna do Kajuha. , 

Razstava bo odprta do 25. junija, 
vsak dan od 10. do 12. in od 16. do 
18. ure. 

D o r e K l e m e n č i č - M a j se pred
stavlja s ciklusom grafik V imenu 
Kris tusovih ran . . . na temo sloven
skega belogardizma, tiskanih v me
secu juniju 1944 v partizanski t i 

skarni v Gornj i Tr ibuši , k i je bila 
prenesena iz Postojne. 

Preprosta in prav zato uč inkovi ta 
l ikovna govorica, s polno strastjo 
predstavlja d o m a č e izdajalce v nji
hovem nečloveškem počet ju in udi-
njanju nemškemu škornju . Grafike 
spremlja avtorjevo besedilo, k i po
ziva v boj in zanosno slika novo po
dobo nekdaj zasužnjen ih Slovencev, 
ki hočejo živeti svobodno. 

Razstavljeni grafični opus Ive Šu
b i c a sodi v čas med leti 1944 in 1975. 
Med vojno nastali linorezi mladega 
š t u d e n t a zagrebške akademije, k i je 
že leta 1941 odšel v partizane, pred
stavljajo skupaj z deli drugih parti
zanskih slikarjev-grafikov tisto 
umetnost, ki jo odlikuje pristno do
živetje, zd ruženo pogosto z učinko
vi t im propagandnim efektom ter 
preprosta, slehernemu gledalcu ra
zumljiva l ikovna govorica. Nekateri 
med listi se lepo navezujejo na pred
vojno grafiko s socialno tematiko. 

Prispevki OZD in KS za 
učence 

e so pripravile pravo baletno predstavo. — Foto: F. Perdan 

K e r sodijo šole v naravi, ki j i h pri
poročajo kot posebej primerno obli
ko dela z učenci posebnih osnovnih 
šol, med razšir jene in ne redne obli
ke šolskih dejavnosti, imajo letos v 
nekaterih obč inah nekaj težav pri 
zbiranju denarja. V kranjski občini 
na primer ni interesni skupnosti za 
izobraževanje ostalo denarja za raz
širjeno dejavnost, kamor sodijo tudi 
šole v naravi. Zato se je posebna os
novna šola Kran j , ki jo obiskuje tudi 
40 učencev iz t rž iške občine, obrnila 
za prispevke na druge naslove. 

»Za š o l o v naravi potrebujemo 
za 200 n a š i h u č e n c e v okoli 
232.000 din« , pravi ravnateljica 
Anka Zevnikova. »Dos le j so 
naš l i razumevanje za nas o b č i n 
ski sindikalni svet Kranj, regio
nalna skupnost za zaposlovanje, 
skupnost o t r o š k e g a varstva, od 
skupnosti zdravstvenega var
stva pa, ker je ta oblika obenem 
tudi klimatsko zdravljenje za 
otroke, pa š e p r i č a k u j e j o prispe
vek. Obrnili smo se tudi na de
lovne organizacije v kranjski ob
č i n i in t rž i šk i o b č i n i , kjer so za
posleni s t a r š i n a š i h u č e n c e v . Po
nekod so odobrili celoten znesek, 
ki ga potrebujemo za š t i r ina j s t 
dnevno bivanje enega u č e n c a v 
š o l i v naravi kot je to bilo v 
kranjskem IBI, Gorenjskih obla
č i l i h , Aerodromu Brnik, B o l n i š 
nici za p o r o d n i š t v o in ginekolo
gijo, s k u p š č i n i o b č i n e Kranj in v 
Elektrotehni, zelo pa so se tudi 
potrudili v t r ž i š k e m Peku pa v 
Projektu in drugih delovnih 
organizacijah, medtem ko od 
v e č j i h delovnih organizacij, kjer 
je zaposlenih po 30 ali š e v e č 
s t a r š e v n a š i h otrok, š e nismo do

bili odgovora. Imamo pa seveda 
probleme, ker za 25 otrok pre tež 
no k m e č k i h s t a r š e v ali starost
nih in invalidskih upokojencev, 
razen primernega prispevka nji
hovih s t a r š e v , nimamo sofinan-
cerja.« 

Za otroke iz t ržiške občine, k i so 
učenci kranjske posebne osnovne 
šole, bo prispevala skupnost za iz
obraževanje občine Tržič in pa skup
nost za o t roško varstvo, s posebno 
akcijo po t ržiških delovnih organi
zacijah pa so zbrali še 10.000 din. 

Jesen iška posebna osnovna šola 
ima že dovolj izkušenj z organizira
njem šole v naravi, saj jo organizira
jo tako kot kranjska že pet ič : odlo
čili pa so se letos za povsem nov 
način zbiranja sredstev za to razšir
jeno obl iko ' šolskega dela. Razen 
tega, da so se obrnili za pomoč na 
delovne organizacije, kjer so zapo
sleni s tarš i njihovih učencev, so na 
polno razumevanje naleteli tudi v 
krajevnih skupnostih. Medtem ko so 
nekatere krajevne skupnosti lahko 
prispevale določen delež za posa
meznega učenca na svojem področ
ju, pa so druge lahko dale le moralno 
podporo in. obljubile, da bodo 
naslednje leto prav v ta namen for
mirale poseben fond. Seznam vseh 
organizacij, ki bodo omogočile šolo v 
naravi za jeseniške učence posebne 
osnovne šole, bodo, kot je povedala 
ravnateljica, objavili po zakl jučku 
akcije in se seveda vsem še posebej 
zahvali l i . 

Škofjeloški učenci posebne osnov
ne šole pa so se z morja že vrni l i . 
Šolo v naravi so j im poleg s ta r šev s 
prispevki omogočili v skupnosti za 
izobraževanje občine Škofja Loka in 
skupnosti za zaposlovanje. L . M . 

Študi j na Akademij i in boljše teh
nične možnos t i po vojni vnesejo 
v Šubičeve ilustracije partizanskih 
tekstov in samostojne grafike nove 
likovne kvalitete, vsebinski izraz pa 
se še poglobi. 

I v a n S e l j a k - Č o p i č , najmlajši 
slovenski partizanski l ikovnik, se na 
naši razstavi predstavlja s skicami 
za likovne stvaritve na razl ične par
tizanske teme," ki so nastale po vojni. 
Večina le-teh je prvič predstavljena 
javnosti. Osnutki na temo kolona, 
zaseda, talci, upornica, izkopavanje 
orožja itn., nam predstavljajo Čo
piča kot odličnega risarja, ki zna 
brez senčenja prepričlj ivo označi t i 
plast ičnost in prostor v s l ik i . Izredno 
premišl jeno gradi tudi kompozicijo. 

Dore Klemenčič , Ive Šubic in 
Ivan Seljak pripadajo trem različ
nim generacijam. Dore Klemenčič je 
prišel v partizane kot zrel umetnik, 
Ive Šubic kot š t u d e n t začetn ik , Ivan 
Seljak pa je svojo slikarsko pot šele 
začel v partizanih. Vendar v njiho
vem medvojnem delu ni bistvenih 
razlik. Tud i po vojni je ostala nji
hova skupna lastnost ljubezen do 
grafike in partizanske tematike. 

Za svoja prizadevanja na tem pa 
tudi na ostalem slikarskem področju 
so prejeli š tevi lne nagrade in pri
znanja. 

Ze skromen izbor iz slovenske par
tizanske grafike nam lepo nakazuje 
pomemben delež, k i so ga prispevali 
k našemu narodnoosvobodilnemu 
boju tudi l ikovni umetniki in se tako 
s svojimi deli uvrst i l i med najbolj 
žive in nenavadne glasnike svobode 
in ob tožbe v takratni zasužnjeni 
Evropi . 

M a r u š a Avgušt in 

Priznanja 
za najboljše 
srednješolce 

V letošnjem šolskem letu so bili 
marlj ivi tudi učenci na jeseniških 
srednjih šolah. N a nedavni podelitvi 
priznanj t isočim najboljšim sloven
skim učencem je priznanja prejelo 
petnajst dijakov iz Gimnazije Jese
nice, Zelezarsko- izobraževalnega 
centra. Srednje ekonomske šole in 
Šole za zdravstvene delavce. Za 
uspehe pri učenju in udejstvovan ju 
v izvenšolskih dejavnostih so prizna
nja prejeli: Roman Grosmajer, 
Marjanca Bajt, Verica Rabzelj , 
Vojko Mencinger, M a r t a Kraševec , 
Igor Daskobler, N a t a š a Lukek, 
Karmen Stare, Irma Vi lman , Alojz 
Jakelj , Darko Malovrh , J o š t Novak, 
Borut Prevc, Mi lo rad Dorčič, Boži
dar Ravnik. J- R-

Torek, junija 1975 



Oddelek dela že dva meseca poskusno, ko pa bo v jeseni odprt ves dan, se 
bodo matere teh otrok lahko zaposlile. — Foto: F. Perdan 

Starš i cerebralno mo to r i čno priza
detih otrok, k i so zadnje dve leti že 
res t ežko čakal i , da bo pri posebni 
osnovni šoli v K r a n j u končno odprt 
oddelek za predšolske telesno in du
ševno prizadete otroke, so si oddah
ni l i . Oddelek n a m r e č že dva meseca 
poskusno deluje, in sicer za sedaj le 
dvakrat na teden po dve uri , z novim 
šolskim letom pa bo odprt ves dan. 

» S t a r š i bodo l a h k o svoje o t ro 
ke p r i p e l j a l i k n a m že ob p o l š e 
s t i h z ju t ra j , ponje pa bodo p r i š l i 
p o p o l d n e ob p o l š t i r i h , « je pove
dala I r e n a F i s t r o v a , vodja oddelka 
za delovno usposabljanje pr i posebni 
osnovni šoli v Kran ju . » O d d e l e k z a 
spas t i ke , k o t s i c e r bol j n a k r a t k o 
i m e n u j e m o n a š e v a r o v a n c e , i z 
raz n i na jbol j t o č e n , bo j e s e n i 
p r e v z e l a de fek to log in j a S t a n k a 
Z n o j e v a , s k a t e r o p r a v sedaj s 
p o s k u s n i m o d d e l k o m n a b i r a v a 
i z k u š n j e . M o r a m n a m r e č pove
d a t i , d a i z k u š e n j z v a r s t v o m 
p r e d š o l s k i h te lesno i n d u š e v n o 
p r i z a d e t i h o t r o k p r i nas š e n i i n 
bo n a š odde lek t a k o v S l o v e n i j i 
k o t ver je tno t u d i v J u g o s l a v i j i 
na tem p o d r o č j u v a r s t v a i n v z g o 
je teh o t r o k z a o r a l l e d i n o . « 

Vsi otroci, k i bodo v jeseni sprejeti 
v ta oddelek, so že vseskozi od roj
stva naprej pod zdravnišk im nadzor
stvom dispanzerja za mentalno gi-
hieno Z D K r a n j ; medicina je zanje 
trenutno naredila vse, zdaj so na 

vrsti še pedagoški prijemi. Strokov
njaki se strinjajo, da lahko le pove
zava med medicinsko in pedagoško 
obravnavo obudi v prizadetih otro
cih vse telesne in umske sposobnosti, 
k i naj kasneje tudi odločijo o kasnej
ši skrbi za otroka; to pomeni, da se 
bo za te otroke lahko izbrala .ustrez
na ustanova, kjer se bodo lahko na
dalje in že večji seveda usposabljali 
za življenje. 

» D e f e k t o l o g u bo p o m a g a l a š e 
n e g o v a l k a , s t a lno i n o b č a s n o pa 
bodo z n a m i s o d e l o v a l i š e logo
ped, f i z io t e rapev t , o r toped , ped i -
a ter i n po p o t r e b i š e d r u g i spe
c i a l i s t i . O p r e m a n a š e g a o d d e l k a 
bo seveda m o r a l a b i t i s p e c i a l n a : 
z a g o t o v l j e n i so že p o s e b n i i n v a 
l i d s k i v o z i č k i , s e d e ž i i n os t a lo 
k o t t u d i d i d a k t i č n i m a t e r i a l . 
T u d i f i n a n c i r a n j e bo ure jeno 
t a k o , da bo de l s t r o š k o v k r i l a 
s k u p n o s t z d r a v s t v e n e g a v a r s t v a , 
de l pa s k u p n o s t z a i z o b r a ž e v a 
n je .« 

Delo v oddelku za predšolske te
lesno in duševno prizadete otroke se 
seveda popolnoma razlikuje od dela 
v vr tcih. Program dela je popolnoma 
izdelan za posameznega otroka, saj 
so nekateri le telesno prizadeti, dru
gi spet le duševno ali pa so motnje 
kombinirane. V poskusnem oddelku 
je trenutno pet otrok, v jeseni pa bo 
števi lo naraslo na sedem do osem. 
Delo v takem oddelku pa je tako 

Predšolsko 
varstvo 
tudi za 

prizadete 
otroke 

intenzivno, individualizacija je na 
taki stopnji, da bi oddelek nujno 
potreboval še eno defektologinjo in 
morda še negovalko. Osnovna na
loga oddelka bo razvijati pri priza
detih otrocih socializacijo, spozna
vanje okolja, razvijanje osnovne 
motorike, psihomotorike, glasbene 
vzgoje in privajanje k zaposlitvi — 
igri. 

»Do neke s topnje l a h k o obu
d i m o i n i z o b l i k u j e m o že p r i p r ed 
š o l s k e m o t r o k u njegove sposob
n o s t i , motn je same, t a k o te lesne 
k o t d u š e v n e p a seveda ne mo
remo o d p r a v i t i . N e k a t e r i o t r o c i 
bodo kasne je l a h k o o b i s k o v a l i 
posebno o s n o v n o š o l o , d r u g i spet 
o s n o v n o š o l o v z a v o d u za uspo
sabl janje i n v a l i d n e m l a d i n e , ne
kaj j i h bo os t a lo n a n a š e m o d d e l 
k u za d e l o v n o usposabl jan je , da 
se bodo kasne je l a h k o v k l j u č i l i 
v d e l a v n i c e p o d p o s e b n i m i po
goj i i t d . S k r a t k a , vse b reme 
s k r b i , ka j bo z n j i h o v i m p r i zade 
t i m o t r o k o m z d r u ž e n o s k r b j o 
p o č a s i že o d v z e m a m o s t a r š e m 
z r a m e n . O b t em pa ne s k r i v a m o 
z a d o v o l j s t v a , « pravi ravnateljica 
posebne osnovne šole A n k a Z e v n i -
k o v a , » d a i m a m o sedaj v k r a n j 
s k i o b č i n i z n o v o posebno osnov
no š o l o , p r e k o d d e l k o v z a de lov
no usposab l jan je do v a r s t v a 
p r e d š o l s k i h d u š e v n o p r i z a d e t i h 
i n v a r s t v a p r e d š o l s k i h c e r e b r a l 
no m o t o r i č n o p r i z a d e t i h o t r o k z a 
vso to p o p u l a c i j o o d l a ž j e do 
t e ž j e p r i z a d e t i h o t r o k p o s k r b l j e 
no v k a r z a d o v o l j i v i o b l i k i . « 

L . M . 

Ob zaključku šolskega leta so na posebni osnovni šoli v Podlubniku pripravili 
razstavo likovnih del učencev. — Foto: F. Perdan 

Kompas hotel Bled 
K O M P A S K ° m i s U a z a medsebojna razmerja 
J U G O S L A V I J A objavlja naslednja prosta delovna mesta: 

natakarja 
kvalificiran, za določen čas 
sobarice — čistilke 
za določen čas od 1. julija do 15. septembra 1975 
pisarniške moči 
za določen čas od 1. julija do 15. septembra 1975 
kuharja-ice 
za določen čas od 1. julija do 15. septembra 1975 

Prijave z dokazili je treba poslati na naslov: Kompas hotel 
Bled, Cankarjeva 2. 

PO ZDRUŽENIH DRŽAVAH MEHIKE Piše: Milan Krišelj 

N a v d u š e n o mi je pripovedoval o svoji deželi, k i jo oč i tno 
nadvse ljubi, o rastlinah, k i rastejo samo v M e h i k i in nikjer dru
god na svetu, o rožah, orhidejah, k i so najbolj znač i lne (buena 
noche), o živalih, gospodarskih problemih in nač r t i h . Skrivaj 
sem pogledoval na moje kolege in videl, da so že nestrpni, da 
smo že predolgo tu in da bi se raje zmenil i za še en obisk ob kon
cu našega bivanja v Meh ik i . Poslovimo se, M a r i j a pa nam je ob
ljubila, da nas bo povabila na kosilo, pravo mehiško kosilo z 
vsemi zač imbami in vonjavami. 

K o se v r a č a m o proti glavnemu mestu, premiš l ju jem o vt i
sih po prvem dnevu. Vsej deželi, kolikor smo jo pač videli, po
sebno pa glavnemu mestu dajejo poseben pečat ljudje. So izred
no zanimivi , vseh barv, ras in velikosti . Mnogo je otrok. Skoraj 
n ihče ne hodi sam po cesti, vsak ima poleg vsaj enega, navadno 
pa po več otrok. Nobenega o t roškega vozička nisem videl. Ze 
prvi dan sem videl, da je v velemestu, kakršen je Mexico, borba 
za življenje še posebno težka. Najrevnejš i prodajajo časopise, 
čisti jo čevlje, prodajajo cvetje, največ orhideje, kar v lončkih. 
Izkoristijo prav vsako pr i ložnost . K o se velika reka avtomobilov 
ustavi pred semaforjem, otroci skočijo na cesto ponujat cvetje, 
nato pa hitro odskočijo. Promet je zelo gost. Avtomobi lov vseh 
vrst, največ ameriških , od evropskih pa samo volksvvagen (ker je 
v M e h i k i tovarna) in nekaj primerkov renaulta. Stavbe razen v 
strogem centru, tam kjer tudi mi stanujemo, so nizke. T u je po
tresno področje . Vsak dan je vsaj deset manjš ih potresov. K o se 
v r a č a m o skozi mesto, je že noč. Še vedno je mnogo ljudi na 
cesti. Nekateri bodo prenočil i kar zunaj. K e r je popoldne deže
valo, začela se je n a m r e č deževna doba, ki bo trajala do oktob
ra, se je ozrač je precej shladilo. 

Zjutraj nas je zbudilo enakomerno šumenje . Dežuje ena
komerno in močno . Zdaj smo pa tam; tega smo se najbolj bali. S 
seboj smo vzeli precej barvnih filmov. No, zdaj pa tole. Vsa 
ža los tna sta pri tekla v našo sobo tudi Roman in Matej . K a j 
bomo pa zdaj. Nekdo predlaga, da bi to deževno nedeljo porabili 
za ogled an t ropo loškega muzeja. V muzeju ne dežuje, si misli
mo. Sicer pa brez panike, je rekel gospod Svejk in to je bilo tudi 
naše geslo. K e r se na vreme tukaj ne spoznam, sem šel enostav
no vpraša t v recepcijo, če oni kaj vedo, k a k š n o bo vreme, kol iko 
časa bo deževalo in če na karibski obali tudi dežuje. Receptor 
me je samo debelo gledal in rekel, da nič ne ve. Najbrž bi mu 
moral dati kak pezos, da bi se razgovoril, deževat i pa vseeno ne 
bi nehalo. K o pr i tečem nazaj v sobo, je odloči tev že padla. Gre
mo na goro. V avli hotela smo srečali še u s lužbenca agencije, s 
katero smo pripotovali v Mehiko , in mu povedali, da gremo na 
Popocatepetl in da nas nekaj dni ne bo. Samo zmajal je z glavo. 
Rekel je, da je nevarno, da je bilo že precej smrtnih žr tev, vse
eno pa nam je zaželel s rečno pot. Pred odhodom nakupimo še 
nekaj hrane in pijače, vse je za polovico ceneje kot pri nas in 
krenil i smo dogodkom naproti. Po naporni in utrudl j ivi vožnji 
po mestu smo končno vendarle prišli na podeželje, na cesto, ki 
vodi v Pueblo in Vera Cruz . D o Pueble vodita dve poti. Ce se 
odločiš za strado cuota, je treba p lača t i , strada libra pa je za
stonj. Ceste so v M e h i k i dokaj dobre, vsaj glavne. Imajo že pre
cej avto cest, na katerih je treba p lača t i cestno pristojbino. Še 
eno zanimivost smo opazili (in občuti l i tudi) v zvezi s cesto. V 
mestih in predmestjih, tam, kjer naj bi bil znak za omejitev hi
trosti, tega znaka ni, pač pa so čez celo cesto zabetonirane pol-
krogle, velike kot rokometna žoga. M i smo samo enkrat peljali 
z veliko hitrostjo če/, ta prometni znak, poslej pa nikoli več. 

Omenil i smo že, da se je začela deževna doba. Tukaj to po
meni isto kot pri nas pomlad. Ljudje, predvsem kmetje, so oži
veli. Včeraj , ko j e deževalo, prvič posest ih mesecih, so bili ljudje 
zelo vznemirjeni. Sploh niso šli pod streho, kar hodili in plesali 
so po dežju. 

Kmetje so začeli obdelovati polja. Največ sadijo koruzo. 
Strojev še nimajo, zato jo sadijo še na prastar način . S palico 
naredijo jamico v zemljo, in vanjo spustijo zrnje. V bližini glav
nega mesta smo videli, da se mnogi kmetje bavijo s pridelo
vanjem zelenjave. Videl i smo precej izredno lepo in moderno 
urejenih rančev. V Meh ik i , k i je kap i t a l i s t i čna dežela, n i zem
ljiškega maksimuma. Velikost zeTnljišča je odvisna od kakovosti 
zemlje in od tega, za kaj se ta zemlja uporablja. Izvedena je bila 
tudi agrarna reforma. Veleposestnikom * in, cerkvi so odvzeli 
zemljo in jo podelili revnim kmetom. T a k a podeljena zemlja se 
imenuje ejido (izg. ehido) in je po ustavi ni mogoče odtujiti . T o 
je tudi odgovor na vprašan je , zakaj je mehiško podeželje 
zaostalo, nerazvito. Med drugim zato, ker kmetje niso mogli do
biti nobenih kreditov, ker j i m banke niso hotele dajati brez krit
ja. Kmet pa drugega nima kot zemljo, zemlje pa ne more zasta
vi t i . K o t mi je pripovedoval dr. Truj i l lo , je vlada šele letos spre
jela nač r t , po katerem naj bi s 60 mili jardami pezosov začela 
reševat i ta problem, da bi se razl ika med mestom in vasjo vsaj 
malo zmanjša la . Vreme se je začelo nekoliko popravljati. Pot 
nas je nekaj časa vodila proti Puebli , nato pa se je odcepila pri 
Chalcu na Amecameca. 

Ob cesti videvamo ljudi, vendar ne posameznike, vedno so v 
skupinah. Oblečeni so sorazmerno lepo. Ženske imajo navadno 
dolge h lače in nekakšen volnen ž ivobarven pončo ali plet. Vs i so 
majhne rasti. V glavnem mestu so prebivalci več inoma mestici, 
to je mešanci med Španci in domorodci, tu ria deželi pa so čisto
krvni Indijanci. Srečal i smo tudi prave kavboje na konjih. 
Sprva smo misl i l i , da gre za kako filmsko snemanje, vendar so 
bil i č is to pravi, s širokimi klobuki, lasom in p iš to lami . 

Nedelja je. Vozimo se skozi indijansko naselje Amecameca. 
Vsi so p razn ično razpoloženi . Celotno življenje in dogajanje se 
odvija na cesti. Je semanji dan. K m a l u nas prvič pozdravi na š 
neznani prijatelj Popocatepetl. K a r stisne nas pri srcu. Ustavi
mo in napravimo prve posnetke, čeprav vreme ni naj lepše. Ne 
moremo se premagati. P r i našem delu nas zmotijo lovci, ki so 
pravkar prihajali z lova. Precej j i h je bilo, vsi oboroženi z origi
nalnimi dolgimi indijanskimi puškami . Hote l sem j ih fotografi-

Piramida v indijanskem HVefetn mestu r>n1cnquc Na vrhu pira 
mide je hram, v katerem so žrtvovali bogovom (judi in živali. 

rati, pa mi niso dovoli l i , mogoče zato ne, ker so uplenil i samo 
enega majhnega zajca. 

Pot se je kmalu nato odcepila proti nacionalnemu parku 
I T Z A — P O P O . Vodi la je vedno više in nenadoma nam pot 
zapre rampa. Treba je p lača t i 6 pezosov za vstop v narodni park 
in za vzdrževanje gorske ceste. Paso de Cortes. Čudov i t a slika. 
V ozadju spet Popo v vsej svoji veličini, vrh pa ima zakrit v 
skrivnostno meglico. Samo slutimo lahko, kje je. N a sedlu Cor
tes naletimo na pravo indijansko ohcet. Z dvema okrašen ima 
tovornjakoma so se pripeljali. Plešejo, skačejo se poljubljajo 
vsevprek in se za nas, k i j i h od vseh strani fotografiramo, sploh 
ne zmenijo. 

K o n č n o naš današn j i cilj — planinska koča, al i bolje kar 
gorski hotel posebne vrste. Pred zgradbo je bilo že precej avto
mobilov in vmes tudi avto gorske reševalne s lužbe ter rešilni 
avto: Cruz bianca mexicana neutral. K o č a je res pravi hotel-
Skozi velika vhodna vrata vstopiš v ogromno avlo, k i je v dveh 
nivojih. V prvem višjem je recepcija, v drugem nižjem pa veli
kansko okroglo ognjišče, nekakšen odprt kamin. Levo od avle je 
spet velik prostor, v katerem turisti , planinci lahko sami kuhajo 
na že vgrajenih plinskih kuhalnik ih . N a desno pa so spalni pro
stori. To so velike sobe, kar dvorane bi j ih lahko imenoval s po
ševnim stropom, k i je na notranji strani visok gotovo 10 m-
Pogradi so zabetonirani, vsak ima poleg tudi kovinsko omarico, 
ki se lahko zaklene s k l jučavnico. 

Prenočišče dobimo. Roman je spet pokazal svoje trgovske 
sposobnosti. S 160$ zbije na 80. Damo 20 napitnine in poslej 
nam je v koči vse na voljo. Komaj se namestimo na pogradih, že 
so začeli prihajati ljudje, ko so zvedeli, da gremo ju t r i na vrh 
gore. Indijanci so nas hodili gledat kot polbogove. Po večerji, ki 
smo jo seveda skuhali sami, smo šli na kratek kondicijski spre
hod do višine pr ibl ižno 4200 m. Ob poti po hribu navzgor je bilo 
vse polno križev v spomin mrtvim. Za Indijance je Popocatepetl 
sveta gora. Sem gor, do podnož ja velikana, prihajajo t rumoma s 
celimi d r u ž i n a m i , ' v nedeljskih oblekah se valjajo po vulkan
skem prahu, ga poljubljajo, klečijo in molijo. Ze včeraj smo se 
odločili, da odrinemo na goro že ob dveh zjutraj. V velikanski 
sobi poleg nas spita tudi dva A m e r i č a n a in en Nemec. Pogovar
jamo se. Nemec se hvali , da je bil že na Himala j i , na Mont 
Blancu itd., vseeno pa nas je poprosil, če bi šel lahko z nami, ker 
je sam. Za A m e r i č a n a je bila druga ura zjutraj prezgodnja in se 

.nam ne p r id ruž i t a . Spat se spravimo kar zgodaj. Spati ne mo
rem, čeprav je pograd kar udoben, spalna vreča pa odl ična. Za
čela me je boleti glava. Dohtar je dejal, da je to zaradi višine, da 
možgani dobijo premalo kisika. Zjutraj se nisem nič kaj prijetno 
počuti l . Prišel sem v Mehiko iz Jugoslavije 12.000 km daleč, da 
In se povzpel na goro vulkan Popocatepetl, ali kot mu domač in ' 
pravijo na kratko Popo, zdaj pa te vražje težave. Š m e n t a n a J 1 ' 
ta reč z višino. Nekateri te spremembe bolje prenaša jo , drUgJ 
spet slabše. Včeraj sem gledal Indijance, ko so kar tekal' 
naokrog in se lovi l i , mi pa smo morali hoditi zelo previdno in p 0 ' 
časi, da smo lahko sproti lovi l i sapo. V tem premiš l jevanju ifl 
boju z glavobolom pomislim na Pr imoža in Borisa, kako bi rea
girala, ko bi zvedela, da očka ni bil na vrhu. Ves ugled bi zaprt*" 
vil pii njiju. T a misel mi hitreje požene kri po žilah, na glavobol 
ne mislim več in ni t i za trenutek več ne pomislim vse do vrha. 
da ne bi zmogel. Torej odrinemo. Ura je pol treh zjutraj. B i l a ) e 

trda tema, a zvezdnata noč. Upal i smo na lepo vreme. K o gl*-' 
dam zvezdnato nebo, vedno skušam najprej najti veliki in mah 
voz ter zvezdo severnico. Vedel sem, da smo blizu ekvatorja i ' 1 

da mora bit i zato zvezda severnica nekje na obzorju. Našel sem 
jo. Torej gremo točno po severni steni. K o bodimo, je za našim 
hrbtom večna Popova soseda, ki j i domačin i pravijo na kratko 
Itza knr bi pomenil '. ležeča žena. mi pa smo jo prekrslih v 
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Črtomir Zoreč: 

N'mav čriez izaro, 
nmav čriez gmajnico... 

(Pogovori o koroških krajih in ljudeh) 

Turizem v zgornji savski dolini 

Za kvalitetno turistično ponudbo 
Kranjske gore 

Med vsemi turističnimi kraji v zgornji savski 
dolini je najbolj znana in privlačna Kranjska 
gora - Lani po dolgih letih manjši turistični 
promet - Z izgradnjo vršiških žičnic, z urejenimi 
komunalnimi zadevami ter z raznimi spremlja
jočimi športnimi in rekreacijskimi objekti bo 

kranjskogorska podoba še privlačnejša 
Zgornja savska dolina ima že od 

nekdaj idealne možnos t i za razvoj 
prizma, zato že dolga leta tudi 
'ntenzivno vlaga v razvoj tur is t ič 
nega gospodarstva. Dosedanji rezul
tati kažejo, da ne brez uspeha in da 
D ° turizem tudi v prihodnje ostal 
°snovna gospodarska aktivnost, 
tudi zaradi tega, ker ta geografski 
Predel nima naravnih možnos t i za 
Razvoj katerikoli druge gospodarske 
dejavnosti. 

OBISK 
...Četudi je Kran jska gora po zmog-
'Jivostih in po obisku ter doseženih 
rezultatih nesporno na prvem mestu 
n e gre zanemarjati tudi vseh ostalih 
krajev, k i se v zadnjem času vse 
hitreje razvijajo in povečujejo svojo 
junst ično ponudbo. Vsa Do l ina je 
t ° r e j za jeseniško obč ino izrazito 
^ r i s t i čna pokrajina, k i p r i na ša ugo-
uue ekonomske rezultate. 

Lani je 
»tov, od . 
v Kranjski 

bilo v občini 127.665 go-
tega 88 odstotkov samo 

gori, in 387.652 preno
čitev 

:i 
Predstavlja 

ski ~-°- (* ^ e g a 9 2 ° d s t o t k o v v K r a n j -
g°ri. Število prebivalcev Dol ine 
Predstavlja 

vsega prebivalstva v občini . 

Z M O G L J I V O S T I 
V zgornji savski dol ini je bilo lan i 
hotelih in pri zasebnikih ter v po

t n i š k i h domovih 2000 sob in 5000 
l e ž i š č . Od tega 42 odstotkov ležišč 
° d Pade na ležišča v hotelih, penzi-
° n ih in zdraviliščih, 29 odstotkov j i h 

• 

je v zasebnih sobah, 29 odstotkov pa 
v poči tniških domovih in v pla
ninskih kočah . 

Z 59 odstotki vseh ležišč je Kran j 
ska gora prva, saj j ih je od 20 
hotelov in penzionov v D o l i n i kar 11 
v Kran jsk i gori. Sledi j i Gozd-Mar-
tuljek, Mojstrana, R a t e č e in Pod
koren. Ž I Č N I C E 

N a žičnicah v Kran j sk i gori se je 
največ smučar jev prepeljalo leta 
1971 in od tedaj dalje beležijo stalen 
padec prometa na žičnicah. Posebno 
v zadnjih dveh sezonah, ko se je po
novno pokazalo, da bo treba graditi 
na višji nadmorski višini. ^ 

V D o l i n i je 14.100 metrov smučar 
skih prog, od tega 84 odstotkov 
v Kran jsk i gori, ostalih 16 odstotkov 
pa predstavlja dolžino prog v M o j 
strani, Gozd-Mar tu l jku in Planic i . 
Žičnice v Kran j sk i gori tudi pred
stavljajo 74 odstotkov zmogljivosti 
vseh žičnic v D o l i n i . 

I Z K O R I Š Č E N O S T 
Po z m a n j š a n e m prometu je jasno, 

da je izkoriščenost hotelskih zmog
ljivosti padla. Iz podatkov pa je tudi 
razvidna dvosezonska usmerjenost 
turizma v Dolini.- Glavno zimsko 
sezono predstavljata januar in 
februar, letno pa jul i j in avgust. 

L a n i januarja so bile hotelske 
zmogljivosti izkoriščene z 48 odstot
ki , februarja pa 31 odstotki. Ju l i j a je 
znaša la izkoriščenost 52 odstotkov 
in avgusta 57 odstotkov. 

v Q i esenicah pri Turističnem društvu Jesenice vsako leto podelijo priznanja 
rQ£ C l J l Z a lepe rože. Tokrat so priznanje poleg ostalih ljubiteljev in gojiteljev 
OkiPrV^ tudi Ana Lanjšček, Francka Slabe, Ljubica Pristav, Gabrijela 

ulQk in Fani Turk. - Foto: B. B. 

Gorenjski 
turistični delavci v Bohinju 
4 " b o t i V I . tradicionalnega 

a n J a gorenjskih tu r i s t i čn ih de-
sto e V V ^ ° h i n j u se je udeležilo prek 
ri s tjv^ r . edstavnikov posameznih tu-
i a c n i n d ruš tev s celotnega področ-

l J d 0 r i e n j s k e -p 0 j . e ' e ž e n c i zbora so se sredi do-
d i n s k e V a z b r a l i p r e d h o t e l o m M l a " s 0 dom v Bohinju, takoj nato pa 
slani o gostitelji popeljali na ogled 

a Pa Savica. Po ogledu slapa, k i je 
°grede povedano, ena od najpri-tUrr, 

v l ač r i ^ e j š i h ter najbolj obiskanih tu 
k r » f i l h t o č k v bohinjski kot l in i , te 

^atorog 

točk" k 

postanku 
napotili 

Vogla 

ter 
v Savici , so se 
kosilo v hotel 

bi la naslednja 
p n

 a v Programu, k i so ga gostitelji 
t e ^ ; . a y d i ude ležencem s rečan ja go-

J s k i h tu r i s t i čn ih delavcev. Žal 
go-
pa 

organizatorjem vreme ni bilo ravno 
naklonjeno, saj je ves čas močno de
ževalo. Tako si obiskovalci skoraj 
niso mogli ogledati znanih vogelskih 
smuča r sk ih terenov. 

Sredi popoldneva, ko so se turi
s t ični delavci v rn i l i z Vogla, so Bo
hinjci za vse udeležence s rečan ja v 
hotelu Stane Žagar pripravil i bogat 
kul turn i program. Predstavniki Go
renjske tu r i s t i čne zveze ter posame
znih občinskih tu r i s t i čn ih zvez so ob 
tej pr i ložnost i še posebej opozorili 
na pomen vsakoletnih s rečan j . N a 
njih si n a m r e č delavci s področ ja tu
rizma iz posameznih občin in turi
s t ičnih d ruš t ev lahko izmenjajo 
svoje izkušnje. 

Sledil je ogled p lanša rskega muze
ja ter nato večerja in zabava v mo
telu Mlad insk i dom. -jg 

Zavod za kulturo in izobraževanje Tržič 
razpisuje prosto delovno mesto 

kustosa v muzeju 
• andidat za razpisano delovno mesto mora poleg splošnih pogojev 
FPolnjevati še naslednje: 

v i8oka izobrazba zgodovinske, umetnostnozgodovinske ali 
2 8orodne smeri / 

sposobnost samostojnega vodenja delovne enote in njenega 
i v ? z v o j a -
f\)l U s n < ) ''t''*' * rnesece, osebni dohodki po samoupravnem sporazumu. e 8 pismene prijave, dopolnjene z ustreznimi dokazil i o strokovni 
^ | ) ( ) s , , b l jenost i, naj kandidati predložijo tudi n a č r t razvoja in vklju-
o K * a n ' a muzeja za zadovoljitev kul turnih potreb delovnih ljudi in 
g^anovza razdobje 1976-1980! 
jj. a stop s lužbe 1. septembr a 1975 ali kasneje (po dogovoru), 
^ ^ e n e p r i j a v e sp re jema z a v o d z a k u l t u r o i n i z o b r a ž e v a n j e 
§ **c, Š o l s k a u l i c a 2, p o š t n i p r e d a l 55, do 31. j u l i j a 1975. 

tf tnovanjem z a v o d ne r a z o o l a g a . 

Povečuje pa se izkoriščenost v 
drugih krajih, manj razyit ih krajih 
Doline, kjer izkoriščenost poveču
jejo bolj t ranzi tni kot stacionarni 
turisti . 

PRIHODNJI R A Z V O J 
Tako kot v Kranjsk i gori bodo 

tudi v drugih krajih v prihodnjih 
letih n a č r t n o vlagali v nadaljnji 
razvoj turizma — letnega in zimske
ga. Več rekreacijskih objektov, 
spremljajoči servisi, večje zmoglji
vosti žičnic in hotelov naj bi omo
gočili Do l in i , da se enakovredno 
vključi v svetovno tu r i s t i čno ponud
bo. Tako naj bi do leta 1980 bilo na 
voljo 7200 ležišč. V Kranjsk i gori in 
v Podkorenu naj bi žičnice prevozile 
8000 oseb na uro, smučar sk ih prog bi 
bilo 79.955 metrov. Tur i s t i čn i pro
met bi tedaj terjal tudi 5200 kva
dratnih metrov prodajnih površin. 

D a bi zagotovili enotno in enako
vredno ponudbo vseh krajev v Do
l in i , bodo morali v vseh krajih še 
marsikaj storit i . V Gozd-Mar tu l jku , 
k i je usmerjen predvsem v letni 
turizem, s poudarkom na zdravil i
škem, mladinskem in vaškem turiz
mu, je nujna adaptacija sedanjih 
hotelskih objektov, izgradnja novih 
žičnic, ureditev kampa, sprehajalnih 
stez in površin za letno rekreacijo. 

Mojs t rani primanjkuje hotelskih 
zmogljivosti in smučar sk ih prog z 
žičnicami, ki naj bi j ih postavili z 
realizacijo programa graditve žičnic 
in smučišč na C r n i gori. 

R a t e č a m in P lan ic i manjkajo 
dodatne p renoč i tvene zmogljivosti, 
t ekaške proge, smučišča, s a n k a š k e 
proge, špo r tn i park z nogometnim 
igriščem, lahkoatletska steza. Pred
vsem pa bo potrebno tu urediti 
kanalizacijske objekte in vodovod. 

Ne gre pa zanemarjati ob vsem 
tem tudi pomena vaškega turizma, 
za katerega ima predvsem Dol ina 
idealne možnos t i . D . Sedej 

Lahko bi 
obnovili 

Riklijevo pot 
in Pokljuške 

Galerije 
Prenekateri domači in tuji turisti 

ne vedo, da je bil Bled že nekdaj zelo 
znan in da so ga radi obiskovali tudi 
prav pet ični gostje. Sloves Bleda je 
ponesel v svet švicarski Nemec 
Arno ld R i k l i , k i je dobro poznal tu
r is t ično moč termalnih vrelcev in 
ugodno lego Bleda. E n a njegovih 
zdravs tveno- tu r i s t i čn ih terapij je 
bila tudi vsakodnevna hoja z Bleda 
do uro oddaljenih Križev, do izvira 
pitne vode, ki jo je moral vsak pa
cient prinesti na Bled in jo potem 
tudi popiti. Orevčeva mama s Polj-
šice ve povedati, da je vsak dan ho
dil k izviru tudi takratni gorjanski 
župnik, k i je bil prav tako prepr ičan 
v moč teh izletov in vrelca. 

Ne bi bilo napak, če bi se blejski 
tu r i s t ičn i delavci odločili in nekda
njo Rikl i jevo pot obnovili . Ne bj bilo 
treba dosti denarja, saj stezo ni težko 
najti še danes. Pot n a m r e č vodi za 
blejskim jezerom, pod gradom preko 
Više na Mlake in naprej po poglejski 
gmajni skozi dišeče smrekove in 
bukove gozdove na V r h P lan . T a m 
še vedno stoji velika skala, k i je 
nekdaj rabila kot podstavek veliki 
l i toželezni plošči, k i so jo v zahvalo 
postavili R ik l i j ev i pacienti. T a 
plošča je zdaj na Poljšici pri Gorjah. 
Naprej od skale je pot vodila turiste 
do Križev, na Orevčev rovt, kjer 
izvira zdravilna voda. Vračal i pa so 

i se turist i skozi Debelo peč. K o t 
rečeno, obnova te poti ne bi bila 
ravno draga. Poleg popravila, bi bilo 
treba postaviti morda le nekaj kaži
potov. 

Druga t a k š n a izletniška točka , k i 
je nekdaj prav tako privabljala tuje 
turiste na Bled, pa so Pokl juške ga
lerije. Pred vojno so bile lepo ureje
ne. Uredilo j i h je takratno gorjansko 
planinsko d r u š t v o pod vodstvom Ja
koba Jana — Rpečnekovega iz 
Spodnjih Gor i j . V globoke previsne 
skale so bi l i vdelani železni drogovi 
in po most ičkih je bilo moč pri t i na 
vrh previsov. T u d i obnova teh gale
rij ne bi bila predraga. Nedvomno pa 
bi marsikoga zanimivost zvabila v ta 
del. Danes je moč že z avtomobilom 
priti z Bleda skozi Gorje in K r n i c o 
prav pod vznožje. Od parkirnega 
prostora pa je đo galerij le še pol ure 
peš po poti, ki vodi skozi prijeten 
hlad bukovih gozdov. Pot bi bilo 
treba le očis t i t i in galerije obnoviti . 
Morda bi postavili še nekaj klopic in 
nekje cenen bife. Tako bi Bled z oko-

.lico spet precej pridobil in k števil
nim zanimivost im dodal še eno tu
r is t ično novost. ( J : Ambrožič 

(74. zapis) 
S tega obiska se je Tomo Zupan 

spominjal groba Preše rnove matere: 
gomila je bila prav blizu cerkvenih 
vrat, ob stezi, k i vodi od župnišča , na 
desno. Tedaj je stal na grobu železen 
kovan križ. 

Pozneje, leta 1903, je Tomo Zupan 
še enkrat poromal h grobu pesnikove 
matere. A gomile ni bilo več, tudi 
križa ne . . . 

Danes pokopal i šča okrog cerkvice 
ni. Vse je zravnano, urejeno bolj kot 
park s peščenimi stezami. Pokopu-
jejo pa drugod. 

Prav tako tudi župni je šen t ropr -
ške ni več. Od leta 1957 velja le za 
podružnico bližnjega Landskrona. 
T o novo in zdravo naselje, k i je 'do
bilo ime po grajskih razvalinah nad 
mestom, je popolnoma obvladalo 
vso okolico. M o k r o t n i in senčni 
Šen t rope r t izgublja ves pomen. 

Zato je tu, v Landskronu, ob mo
derni cerkveni zgradbi nastala nova 
župni ja , k i je združi la vse man j še 
okoliške. Semkaj so pred osmimi leti 
tudi prenesli vse cerkvene uradne 
knjige, med njimi tudi register 
umrl ih iz Š e n t r o p e r t a . Torej ne več 
v Š e n t r o p e r t u , v Landskronu se 
sedaj nahaja knjiga z vpisom o smrti 
pesnikove matere. M e d mrtve je 
l a s tnoročno Vpisal svojo mater sin 
župnik Jur i j . 

Sedanji župnik mi je us t režl j ivo 
predložil stari register umrl ih iz nek
danje šen t roprške fare. Kn j iga nosi 
oznako Tomus V I I , na listu 68 pa je 
prav na vrhu, pod zaporedno š te
vilko 21, vpisano: mesec dan in leto 
smrti april 25. 1842; kraj Šen t rope r t , 
h išna š tevi lka 11; ime umrle: M a r i j a 
Prešern , rojena Svetina, prevž i tka-
rica na Ribičevi kmetiji , V r b a š t . 1, 
okraj Radovlj ica, ka to l i ške vere, 
ženskega spola, stara 68 let; bolezen 
in vzrok smrti : prsna vodenica, na 
podlagi izvida mrl iškega ogleda z 
dne 26. aprila 1.1.; 28. t. m. po viso-
kospoš tovanem gospodu Francu 
Ksaverju Schifferju, župn iku pri 
Sv. Nikola ju v predmestju Beljaka, 
na š en t rop r škem kato l i škem poko
pališču slovesno pokopana. 

Pod navedeni vpis je tuja roka še 
vpisala: » M u t t e r des hiesigen Pfar-
rers H . Georg Preschern.« ( M a t i tu
kajšnjega župn ika g. Jur i ja Pre
šerna) . 

Dolga leta je bil grob matere pes
nika Franceta P reše rna pozabljen. 
Le redki prešernoslovci in prešerno-
ljubi so vedeli zanj in ga kdajpakdaj 
obiskali. Sicer pa je bil grob že zdav
naj izravnan . . . In še v tako odroč
nem in že ponemčenem kraju so se 
M i n i Svet inovi -Prešernovi moral i 
iz teč i dnev i . . . 

PO P R E Š E R N O V I H 
S T O P I N J A H 

No, pred desetimi leti je bilo, ko 
so stekli po Koroški naši izle
t i , in sicer kar pod naslovom 

zapisov v Glasu, k i so s tem zaglav-
jem pričeli izhajati dne 27. juni ja 
1964 (no, ta teden bo minilo od 
tega dne natanko enajst let!) — »Po 
Prešernovih s topin jah« . 

Namen izletov je bil obiskati kra
je, do katerih so vodile stopinje na
šega pesnika v prvi polovici 1. 1832, 
ko se je pripravljal na odvetn išk i in 
sodniški izpit v Celovcu. Pa tudi 
obisk krajev, k i so bil i v tej ali oni 
zvezi s P re še rnom ali njegovim ož
j im sorodstvom, so bi l i v izletnem 
nač r tu . 

Tako so se ta p rešerno l jubska ro
manja vedno dotaknila ne le Celov
ca, pač pa tudi Š tebn ja pri Globa-
snici, Blatograda, Š e n t r o p e r t a ob 
Osojskem jezeru in Ovčje vasi v 
Kana l sk i dolini . 

T u , na bivšem šen t rop r škem poko
pališču (situacijo groba je preciziral 
v svojih spominih Tomo Zupan) se 
skupine Slovencev praviloma vedno 
ustavijo, da se s cvetjem ali s prižga
nimi svečicami poklonijo spominu 
Prešernove matere. 

Župnišče v Šentropertu — tu je 
prebival pesnikov brat Jurij, župnik. 
Semkaj je prihajal, k bratu in se
stram na obisk pesnik Prešeren. 

Cerkev v Šentropertu ob Osojskem 
jezeru. — Desno od steze, kjer se 
sklanja ženska, je bila pokopana 
mati pesnika Prešerna. Predlog za 
vzidava spominske plošče načrtuje 
prostor v pročelju, desno od cerkve
nih vrat. 

Seveda bi nam bilo ljubo, če bi 
grob ne bi l pokrit le z enol ično rušo, 
pač pa kako zaznamovan, recimo, s 
cvet l ično gredo, morda celo z zasa
jeno mlado lipo. 

Zato gotovo ne bo napak, če pono
vimo Zupanov predlog iz leta 1933, 
da bi v cerkveni zid, na zunanjo 
stran, tam kje blizu nekdanjega gro
ba, vzidal i ploščo s takimle napisom: 

»Hier ruhet Mina P r e š e r e n , 
Mutter des grossten sloweni-
schen Dichters Dr. Franz P r e š e 
ren, geboren am 5. Mai 1774 zu 
Ž i r o v n i c a , gestorben am 25. 
A p r i l 1842 zu St. Ruprecht am 
Moos. Friede ihrer A s c h e ! « 

Nemški napis je Tomo Zupan pač 
predlagal zato, ker leži Šen t rope r t 
danes v nemškem okolju. Morda pa 
bi dosegli ne le to, pač pa še vzpo
reden slovenski prevod: 

»Tu spi Mina P r e š e r e n , mati 
n a j v e č j e g a slovenskega pesnika 
dr. Franceta P r e š e r n a , rojena 5. 
maja 1774 v Ž i r o v n i c i , umrla 25. 
aprila 1842 v Š e n t r o p e r t u . Mir 
njenemu p e p e l u ! « 

NA M A T E R I N E M G R O B U 

B ilo je že po materinem pogre
bu, ko je prišel na obisk k 
bratu župniku Jur i ju v Šent 

ropert naš pesnik. B i l pa ni sam. Z 
njim sta pr iš la Preše rnov ljubljanski 
šef dr. Blaž Crobath in ena od 
njegovih hčerk. 

Lenka se je tega obiska spominja
la prav do poznih let. S sestro Uršo 
sta tedaj bratu potožili , kako sta bil i 
od hiše odrinjeni, brez sleherne dote. 
France pa ju je mi r i l : »Pus t i t a , nikar 
ne tož i t a ; ni lepo, če se domači ljud
je med seboj tožarijo.« 

Ob tej pr i ložnost i , ko sta sestri in 
brat še s i l i l i vanj, kdaj bo že vendar 
postal samostojen advokat, je Fran
ce še nekam nejevoljen odvrni l : 
»Cesar Fronc sploh ne mara advo
katov, raje bi imenoval t r i nove 
škofe kot enega advoka ta !« 

Še to je vedela Lenka povedati 
Tomu Zupanu: da doktor Crobath 
tedaj ni hotel prav nič p i t i ; še koza
rec, k i je dišal po vinu, se mu je za-
gabil. Tako je bil že z zdravjem na 
koncu, ta nekoč tako radoživi ud ve
selih Prešernovih vinskih družb. 

In še je Lenka pomodrovala: 
»Zmerno pito vino našemu škodova
lo ni. Povejte pa mi tisto mejo, kjer 
jenja zmernos t?« 

F R A N C E T O V A IN J U R J E V A 
S M R T 

Tudi poslednjo željo pesnikovo, 
da bi še enkrat videl Koroško 
in pokleknil na materin grob, 

nam je ohranila Lenka v svojem 
sporoči lu: »Meni, ko sem takrat v 
adventu - v Kran ju bila, je sam 
doktor rekel — Bog ve, kako bo? Ce 
se ozdravim, bom pomladi k vam 
v Šen t rope r t prišel. Ozdravil se pa 
ne bom. Bo težko kaj. — Sem se koj 
bala, da ne bo nič. N i jedel. Ce je po
izkusil — čis to nobena jed v njem ni 
ostala. B i l je že preslabe barve. Zelo 
rumen je bil zavoljo jetrne bolezni.« 

In še droben Lenkin spomin: 
»Iz Ljubljane nas je na Koroško v 

Šen t rope r t takrat prišel obiskat, ko 
je vedel, da bo advokat. Še enkrat 
toliko bi bil ta leta zaslužil , ko bi bil 
samostojen advokat — tako je sam 
rekel. Potlej pa je bil le t r i leta. A l i 
se je to izplačalo? Zato ni mogel 
vkup spraviti nobenega premože
nja.« 
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Wl Graditelji! 

Kmetijsko živilski kombinat Kranj 
TOZD Komercialni servis z n.sol.o. 
Skladišče gradbenega materiala 
Hrastje, 

vam nudi 
5 % popusta 
pri nakupu stavbnega p o h i š t v a I N L E S Ribnica. 

Izkoristite ugoden nakup! 

Hitro reševanje 
stanovanjskih vprašanj borce 
Popis, k i je bil v škofjeloški občini 

izveden pred dvema letoma, je po
kazal, da živi na njenem celotnem 
območju 2987 borcev. Od teh je 18 
nosilcev partizanskega spominskega 
znaka 1941-, 864 borcev je v partizan
ske vrste vstopilo pred 9. 9. 1943. leta 
oziroma pred 13. 10. 1943. leta, 581 
borcev pa se je partizanskemu giba
nju prikl juči lo po teh datumih. 
Ostali so bi l i sodelavci partizanskega 
gibanja in partizanskih enot. Poleg 
teh zajema varstvo borcev še borce 
za severno mejo v letih 1918 in 1919, 
posebne kategorije žr tev fašis t ičnega 
nasilja, ž r tve vojnega materiala in 
civilne ž r tve vojne ter kmete borce 
N O V (izpred 9.9. 1943) v smislu za
kona o starostnem zavarovanju 
kmetov. 

V občini Škofja Loka je 140 uži
valcev priznavalnin. T u pa še niso 
vš te te republ iške priznavalnine, k i 
j i h je 17. Števi lo prejemnikov tovrst
ne denarne pomoči se stalno spre
minja. Znač i lno za loško obč ino je, 
da je število priznavalnin res dokaj 

K e r na Jesenicah ugotavljajo, da 
obrt hudo zaostaja za narašča joč imi 
potrebami prebivalstva, so uvedli 
več davčn ih olajšav, po drugi strani 
pa se domenili , da bodo ostreje na
stopili proti vsem tist im, k i svoje 
obrti niso legalizirali , k i torej šušma-
rijo. Po pribl ižni oceni je v jeseniški 
občini takih delavcev, k i so se zapo
sl i l i v d r u ž b e n e m sektorju, v pro
stem času pa se oprijeli takih del 
oziroma storitev, za kater imi je naj
večje povpraševan je , okoli 200. T o so 
n a m r e č vsi tisti , k i so svoj postranski 

V Komendi 
urejajo 

kulturno 
dvorano 

K oživitvi celotnega kulturnega, 
špor tnega , d ružbenopol i t i čnega in 
ostalega življenja v Komendi je svoj 
delež prispevalo tudi kul turno pro
svetno d r u š t v o »Janez Cebulj«. 

N a lanskoletnem občnem zboru, 
kjer so se zbrali p r e t ežno mladi, so 
izvoli l i odbor, kateri se je spoprijel s 
prvimi organizacijskimi in ostalimi 
problemi. Man j ša aktivnost d r u š t v a 
zadnje dve leti je zahtevala veliko 
dela in sposobnosti. Kl jučni problem 
dvorane že vsa leta je bilo ogrevanje. 
Nabavi l i so dve novi peči in upajo, 
da bo s tem problem ogrevanja re
šen. Seveda pa s tem niso bi l i zado
voljni. Bodlo jih je v oči slab zastor, 
zob časa je uničil zavese na odru, 
klubski prostor in sanitarije so bile 
potrebni nujnega popravila in še in 
še bi lahko naš teval i . Odbor na čelu 
z izredno pož r tvova ln im predsedni
kom T o m a ž e m Drolcem je znal pri
tegniti mladino in ljubitelje kultur
no prosvetnega življenja. Vel iko 
večerov je minilo na odru in prav go
tovo j im ni žal. Popravi l i so vsa 
vrata v dvorani in klubskih prosto
rih, nabavil i nove zavese na odru — 
zastor je prenovljen. T u d i klubski 
prostor in knj ižnica redno delujeta. 
Omenimo naj, da je bilo delo 
opravljeno izkl jučno s prostovolj
nim delom. Saj sredstev, da bi plače
vali delo, nimajo. S I K S K a m n i k 
jim je za celotno dejavnost in vzdr
ževanje namenila le 1().()(K) din (stari 
milijon), kar zadostuje komaj za 
elektriko. Potrebno bo, da začnemo 
misli t i in podpirati tudi kul turno 
dejavnost izven centra občine, saj 
smo vsi občani in vsi prispevamo 
svoj delež za kulturno in ostale 
dejavnosti v občini . 

V pogovoru s predsednikom To
mažem Drolcem smo izvedeli, da 
želijo v le tošnjem letu prenoviti 
oder, popraviti e lek t r ično napeljavo 
ter urediti prostor pred odrom. 
Omenil i so, da streha pušča in da je 
ob vsakem na jman j šem nalivu v 
(Korani in na stenah mokro. T u d i ' 
strop v klubskem prostoru in sani
tarijah je nujno potreben popravila, 
kajti v nasprotnem primeru se lahko 
zgodi tudi nesreča. Potrebno bo (za 
kar je že skrajni čas) , da stanovanj
sko podjetje, katero pobira najemni
no, pregleda in popravi škodo, da le
ta ne bo še večja. ; 

Požr tvova ln im komendskim kul
turnim delavcem želimo, da bi dela, 
katera imajo v nač r tu , napravil i do 
sezone, in da bi nas v prenovljeni 
dvorani razveseljevali z dobrim 
kulturnim programom. 

Potrebe storitvenih obrti 
poklic pr i ustrezni davčn i s lužbi od
javi l i , zanesljivo pa ga ilegalno še 
naprej opravljajo. 

D a je obrt deficitarna, kaže že 
podatek, da v občini potrebujejo 
okoli 500 delavcev, k i bi se ukvarjal i 
z obr tnimi stori tvami. V jeseniški 
občini so po metodologiji zavoda za 
izobraževanje kadrov in produktiv
nosti dela Novo mesto iz računa l i po
trebno števi lo delavcev v storitveni 
obrti, seveda ob predvidevanju, da 
imajo v jeseniški občini enako struk- . 
turo prebivalstva kot v Sloveniji . 
I z računa l i so potrebno število delav
cev za potrebe prebivalstva in po
sebej za potrebe turizma. Normat iv 
je določen s potrebnim š tevi lom de
lavcev na 10.000 prebivalcev ozi
roma na 1000 ležišč za potrebe tu
rizma. Izbrali so le 47 najpomemb
nejših, k i predstavljajo 80 odstotkov 
vseh zmogljivosti storitvene obrti. 
Na jbrž i z r a č u n a n o število, potreb ni 
najbolj realno in bi bilo potrebno 
izdelati n a t a n č n e j š e analize, vendar 
so podatki izredno zanimivi in pri
kazujejo velik primanjkljaj v obrti, 
saj le-ta znaša več kot 45 odstotkov 
vseh potreb. 

V stavbni obrti d ružbenega in za
sebnega sektorja je v jeseniški občini 
zaposlenih skupaj 169 delavcev, za 
potrebe prebivalstva in tur izma pa 
l)i j i h potrebovali kar 173 več. Naj
bolj primanjkuje zidarjev in fasader-
jev, soboslikarjev, instalaterjev, pe
čarjev in drugih, medtem ko je po tej 
metodologiji zadosti e l ek t ro inš ta la -
terjev. 

Živilska obrt beleži hud primanj
kljaj, saj bi za mesarstvo, pekarstvo 
in s lašč ičars tvo potrebovali 150 no
vih delavcev, ker j i h je sedanjih 25 
o b č u t n o premalo. 

120 novih delavcev bi potrebovali 
tudi za razne gospodinjske in teh
nične storitve. Zdaj j i h je v zaseb
nem in d r u ž b e n e m sektorju zapo
slenih 163. Za potrebe prebivalstva 
je dovolj le dimnikarjev in kl jučav
ničarjev, najbolj iskane pa so storit
ve kot: popravilo motornih vozi l ter 
čiščenje in mazanje, mizarstvo, ko-
vaštvo, mehanika, finomehanika, 
avtokleparstvo in l ičars tvo, elektro
mehanika za gospodinjske stroje, 
Radio in T V mehanika, t a p e t n i š t v o , 
vulkanizaci ia . 

V primerjavi z drugimi stori tvami 
je razmeroma še najbolje z osebnimi 
storitvami, kjer primanjkuje »le« 17 
delavcev. V d r u ž b e n e m in zasebnem 
sektorju je zaposlnih skupaj 179 de
lavcev, največ v k ro jaš tvu , moškem 
frizerstvu, šivil jstvu in ženskem fri
zerstvu. Najbolj primanjkuje žen
skih frizerjev, čevljarjev, pletilj in 
drugih, medtem ko je z-adosti mošk ih 
frizerjev, pralnic in l ikalnic ter kro-
jačev in krojačic . 

Skupni seš tevek dejanskega sta
nja je 536 delavcev v zasebnem in 
d r u ž b e n e m sektorju ter primanj
kljaj, k i po metodologiji z n a š a 460 
delavcev. Po tem iz računu se bi mo
ralo v jeseniški občini ukvarjati z 
obrtnimi stori tvami za potrebe pre
bivalstva in tur izma okoli 1000 de
lavcev. D . Sedej 

Okrnjena dejavnost ZKPO 
občine Jesenice 

N a tretji delovni konferenci Zveze 
kul turno prosvetnih organizacij 
občine Jesenice, k i je bila minul i 
teden, so delegati razpravljali in 
sprejeli program in p ro račun zveze 
za leto 1975, poslušal i so poroči lo 
o delu za prvo če t r t l e t j e ter obrav
navali predlog spremembe statuta. 

V okviru razprave o programu in 
p r o r a č u n u za le tošnje leto je bilo 
izrečenih več kr i t ičn ih misl i glede na 
zelo nizke dotacije posameznim 
d r u š t v o m oziroma kul turn im orga
nizacijam v občini. Tako letos 
Z K P O občine Jesenice razpolaga 
s 590.000 dinarji, od tega znaša 
570.000 dinarjev dotacija kulturne 
skupnosti, 20.000 dinarjev pa naj bi 
zveza zbrala od dohodkov prireditev. 
Za ta denar ima zveza po programu 
v n a č r t u 261 prireditev (dramskih 
prireditev, koncertov, razstav, pro

slav, akademij, komemoracij idr.). 
K o t so menili razpravijalci, s tem 
denarjem ne bo moč uresnič i t i pro
gramov posameznih druš tev in orga
nizacij v celoti, ampak bodo le-ta 
morala okrni t i svojo dejavnost. 
V razpravi so potem govorili še o 
problemih v posameznih druš tv ih , 
o vprašan j ih strokovnega kadra, 
o premajhnem dotoku mladih v 
druš tva , o slabem obisku na kul 
turnih predstavah itd. 

P r i pregledu poroči la za prvo 
če t r t l e t j e letošnjega leta so ugoto
vi l i , da je bilo do 31. marca izvedenih 
109 prireditev, od tega 19 dramskih 
uprizoritev, 16 koncertov,' 14 organi
zacij tujih gostovanj, 12 proslav in 
akademij, 27 klubskih prireditev itd. 

N a delovni konferenci Z K P O ob
čine Jesenice so izvol i l i tudi delegata 
za občinsko konferenco S Z D L in 
sicer J o ž a Var la . J . Rab ič 

visoko, da pa se izplačujejo v manj
ših zneskih. L a n i je znaša l a na jn iž ja 
stalna priznavalnina 200 din meseč
no, najviš ja pa 600 din. Letos se je 

1 meja najnižje dvignila na 300 din, 
najvišje pa na 1000 din, vendar se 
v tej višini doslej še ni izplačevala . 

Zaposlenim ude ležencem narod
noosvobodilnega boja je zagotovljen 
tudi min imum osebnega dohodka iz 
delovnega razmerja z zveznim in re
publ iškim dodatkom za borce. V letu 
1974 je bilo v občini 58 uživalcev 
zveznega in 91 uživalcev republi
škega dodatka. Skupaj je bilo v ta 
namen izp lačan ih 475.513 din. 

Priznavanje svojstva borcev za 
severno mejo je zak l jučeno in se 
o le-teh vodi samo evidenca ter spre
minja in nakazuje nadomestila za 
letni oddih ter zn ižano vožnjo. P r i 
jav je bilo v loženih okrog 110, ugod
no rešenih 72, trenutno pa je na 
spisku 53 borcev za severno mejo. 
Pred dvema letoma in še nekaj let 
poprej je nadomestilo za letni oddih 
znaša lo 600 din na osebo letno, v 
letu 1975 pa z n a š a 1070 din. Izdatke 
regresira republika. 

Precej denarja v loški občini na
menijo tudi za nekatere kategorije 
žr tev vojne (žr tve fašis t ičnega na
silja, civilne ž r tve in žr tve vojnega 
materiala, izjemne upokojitve bor
cev N O V , k i so se narodnoosvobo
dilnemu gibanju priključil i pred 
9. septembrom 1943. leta) ter neka
tere druge ugodnosti za borce N O V 
(prispevek s s t roškom za zdravila 
itd.). Letos in prihodnje leto pa bodo 
izvedeni tudi zdravnišk i pregledi za 
vse borce N O V . 

In kako je v škofjeloški občini 
z r e ševan jem stanovanjskih vpra
šan j borcev N O V ? P r i ugotavljanju, 
kdo ima prednost, da dobi stano
vanje, se upoš teva jo predvsem na
slednja merila: čas udeležbe v N O B , 
zdravstvena- stanje u p r a v i č e n c a in 
ožjih d ruž insk ih č l anov skupnega 
gospodinjstva, število d ruž insk ih 
č lanov, k i j i h uprav ičenec vzdržuje , 

ter socialne razmere. Z občinskim 
odlokom je postavljena najdaljša 
odplači lna doba v trajanju 20 let in 
najniž ja obrestna mera v višini 2 od
stotkov. K vloženim zahtevkom daje 
svoje mnenje organizacija Z B , re
šuje pa j i h komisija za zadeve bor
cev in invalidov pri skupščin i občine. 
Obvezno zbiranje teh namennamen-
Obvezno zbiranje teh namenskih 
sredstev je potekalo v letih 1969 do 
1972. Od tega časa dalje pa dotekajo 
v sklad le še obresti in anuitete od 
danih posojil. Letno to pomeni 
120.000 do 150.000 din. L a n i so bila 
sredstva prenesena v občinski soli
darnostni sklad za stanovanjsk0 

gradnjo pri samoupravni stanovanj' 
ski skupnosti, vendar se bodo še ved
no uporabljala v enake namen?' 
V tem času je bilo danih 230 posoja 
za popravilo al i dograditev stano
vanj v višini med 3000 in 40.000 din, 
kar pomeni skupno 2,144.600 din, 
kupljenih pa je bilo 29 stanovanj 
V skupni vrednosti 3,122.334 din; 

Mogoče je reči, da so za zdaj rešeni 
vsi na jnujnejš i stanovanjski pro
blemi borcev N O V iz škofjeloške 
občine. Za nadaljnje najbolj uteme
ljene primere pa bodo po vsernji 
sodeč zadostovala že skromna sred
stva, k i bodo še na voljo. 

V škofjeloški občini je evidenti
ranih 152 osebnih vojnih invalidov, 
25 mirovnih vojaških invalidov, if1 

316 druž insk ih invalidskih upravi
čencev, med katerimi je tudi P e* 
inval idnih otrok. Za njihovo varstvo 
je bilo lani namenjenih 4,272.58» 
din. 

V invalidsko varstvo spada tudi 
klimatsko topl iško zdravljenje voja
ških invalidov. Zdravstvena služba 
pošilja, če ugotovi, da je to potreb
no, invalide v toplice a l i na morje. 
Zdravljenje traja 21 dni. Sprva J e 

tako zdravljenje uporabilo le manj» e 

število upravičencev , v lanskem lejju 

pa je naraslo. N a okrevanje je bn° 
n a m r e č poslanih 31 borcev. 

J . Govekar 

XX. izseljenski piknik 

Skupine slovenskih rojakov 
prihajajo 

V nedeljo zgodaj zjutraj, malo po 
sedmi uri , je na letal išču Ljubl jana-
Brn ik .pristalo letalo amer i ške letal-

' ske d r u ž b e »World airways«, s kate
r im se je na obisk v staro domovino 
pripeljala prva le tošnja večja skupi
na naš ih rojakov iz Z D A . ' L e nekaj ur 
kasneje pa se je na pristajalno stezo 
brniškega le ta l išča spustilo še drugo 
letalo z naš imi izseljenci iz amer iške
ga mesta Minesotta. Skupin i so na 
Brn iku pr ičakal i predstavniki Slo
venske izseljenske matice ter č lani 
znanega ansambla Lojzeta Slaka, k i 
so se pred nedavnim vrni l i z uspešne 
turneje z one strani velike luže. 

»Iz Minesotte je danes v Slovenijo 
prispelo 460 slovenskih rojakov,« mi 
je neposredno po pristanku letala 
dejal vodja skupine, znani amer išk i 
Slovenec, Frenk Tekavc. »Skoraj 
leto in pol sem zbiral prijave,« je še 
pristavil . 

Svoje sorodnike in prijatelje je na 
letališču Brnik p r ičaka la velika 
množ ica l judi. Pr ičakal i pa so j i h 
tudi dekleta in fantje v narodnih no
šah, ki so priš lekom v gumbnice pri
peli rdeče nageljne. Snidenje s staro 
domovino je bilo zares pr i s rčno. V 
d o m a č e kraje so se vrni l i slovenski 
rojaki, k i na tujem žive že leta in 
leta, s seboj pa so pripeljali tudi 
svoje otroke, njihove vnuke . . . 

»Sreče, k i jo človek doživi ob sre
čanju z rodno grudo se ne da opisa
ti,« mi je dejal Frenk Tekavc. »Prav 
zato se iz leta v leto za obisk Slove
nije odloča vse več ljudi.« 

»Sami v naši organizaciji bo letos 
prispelo k vam prek 3500 slovenskih 
rojakov,« je pristavil vodja znane 
amer i ške potovalne agencije Avgust 
Kollander , k i je v nedeljo k nam pri
spel komaj za pet dni. 

Naj že kar takoj povemo, da se bo 
skupina iz amer i ške Minesotte, k i je 
k nam prispela v nedeljo, v rača l a z 

brniškega le ta l išča v nedeljo, l3> J . 
lija, z največj im letalom, kar jih J 
doslej pristalo ali vzletelo z letališča 
Brnik — z or jaškim jumbo jetom 
boeing 747. 

Naslednja večja skupina slove" 
skih izseljencev iz Kanade bo na P 
ta l išče Ljubl jana-Brnik pripotova^ 
v soboto, 28. junija. Sestavljali J 
bodo špor tn ik i : nogometaš i , o a ^ ? n , 
karji in odbojkarice. V različnih w t 

venskih krajih bodo odigrali p ° P e 

tekem. 
Vodja skupine, ki bo na l j u b l j ^ 

sko letal išče prispela v torek, L •!. 
lija, pa je znani slovenski pevec 1 

glasbenik Fd i Kenik . 
T ud i iz evropsk ih-deže l so napj'j 

vedani prihodi večjih skupin. V P. 
nedeljek, 30. junija , bodo v SlovejJ 
jo, denimo, pripotovali s tarejš i i z S 

ljenci iz Hblandije. Pr ihod z vlak<>n 

je napovedan za 15. uro. 
Iz Slovenske izseljenske m a t l 

tudi sporočajo , da bo letos v dom, 
vini svojih s t a r šev letovalo t u

y 

večje število otrok iz Hamiltona 
Kanadi , skupina prileti z letalom> 
juli ja , iz Malmbja na Švedskem 1 

iz Švice. 
Večina rojakov, ki bo v zače t i 

ju l i ja na obisku v Sloveniji , se 
seveda udeležilo 4. ju l i ja tudi trad 
cionalnega X X . izseljenskega pik ' 1 1 ' 
v Škofji Lok i . Zanj je že zdaj izred^ 
zanimanje. Program je skrbno s 

stavljen, s skupino, ki je prispela n 

Brnik v nedeljo, pa so prispeli 
tudi prvi ansambli naših rojakov 
Z D A , k i bodo sodelovali na P r , r 

d i t v i - • . k erH 
»Torej , na svidenje na graj* s* s l l 

vrtu v Škofji Loki,« mi je ob s ' ° V i ^ f 
na letališču Brnik dejal vodja v e

 y,t-. 
skupine iz Minesotte Frenk Tek#•. 
»Skoraj vsi smo se odločili, da " 
demo na piknik.« 

J . Goveka' 

J 

16 
Torek, junija 1975 

Na osnovnih šolah Prežihov Voranv ,n Tone Cufar so imeti prejšnji leden 
ouscevatno akcija, ho so očistili področje krajevnih skupnosti Sava in Plavi 
tri akciji so jih vodih mentorji šol, turističnega društva in delavci Komunal
nega pinljetja Kovinar. Na sliki so učenci šole Tone Cufar. k, so se udeležili 
akcije. — koto: B. B. 

Podjetje za distribucijo električne energije 

Slovenije 
Ljubljana n.sub.o. 
TOZD ELEKTRO ŽIROVNICA b.o., Moste 6 
Odbor za medsebojna razmerja delavcev v združene1*1 

delu 
Elektro Žirovnica 

razglaša 8 učnih mest 
za poklic elektromonterja 

Prošnje sprejema do 10. 7. 1975 splošni oddelek ElektrO 
Žirovnica, Moste 6, kjer dobite vsa potrebna pojasnila. 



m a l i o g l a s i • m a l i o g l a s i 

prodam 
Prodam nemške O V Č A R J E . Vza

mem takoj D E L A V C A za pr iuči tev 
j 0 pomočnika kleparske stroke. Bo
hinc Janez, klepar, Radovlj ica 3467 

Prodam špor tn i o t roški V O Z I 
ČEK za dvojčke. Kni f i c Alojz , Pro-
letarska 12, Tržič 3505 

Prodam uvoženi avtomatik elek
trični Š I V A L N I S T R O J - brezhi
ben. Kran j , Ka juhova 15 3512 

N O V O F U N D L A N C A z rodovni
kom, starega 7 mesecev, prodam. In
formacije: K r a n j , telefon 25-371, in
terna 06, dopoldne 3518 

Prodam vprežno K O S I L N I C O z 
gumi kolesi in že tveno napravo. V a 
se 36, Medvode 3548 

Prodam stereo avto R A D I O s ste-
Jeo kasetofonom. Zor, Zanova 15, 
Kranj 3549 

Prodam V O L A , starega 2 leti, 
težak je 350 kg - simentalec. Poga-
car Franc, Zasip 70, Piškovca, Bled 

Prodam mlado K R A V O . Mar i j a 
Sršen, Vesca 17, Vodice . 3551 

Prodam skoraj novo avto-plinsko 
napravo z bombo (60 1, dolžina 1 m) 
- garancija, cena 3500 din. Š te rn 
Franc, Br i to f 1, K r a n j 3552 

Prodam v H o t e m a ž a h 5 - punte, 
oankine in 7 kub. m S I P O R E K S A 
— 5 cm. Jereb, Forme 16, Zabnica 

Prodam dnevno O M A R O , KAVČ, 
kuhinjsko mizo in stole, vse dobro 
ohranjeno. Vrtačič Ivan, Gosposvet-
s k » 11, Kran j 3554 

Prodam špor t en O T R O Š K I V O 
ZIČEK, dobro ohranjen. Zerovnik, 
Trboje 74 3555 

K R A V O po tretjem teletu pro-
Sarn. Zabreznica 27, pri Kramar ju , 
Žirovnica 3556 

Prodam klavirsko H A R M O N I K O 
z osmimi registri. Rist ič , Medetova 
1. Kranj 3557 

Prodam 10 A Z P A N J E V s čebela
mi- Šenčur, Kranjska 6 3558 

Prodam K R A V O po drugem tele
tu. Vrba 31, Žirovnica 3560 
. Prodam S L A M O R E Z N I C O z ve

rigo in puhalnikom, smrekove P L O 
H E , C O L A R I C E in E L E K T R O 
M O T O R 10 K S , 2800 obratov. Me
sec, Gorice 15, Golnik 3561 
• Prodam K R A V O po izbiri . Voglje 

? 2, Šenčur 3562 
Prodam novo avstrijsko SUŠIL

NO N A P R A V O za seno z dvema 
Ventilatorjema. K a l a n , Zapoge 11, 
Vodice 3563 
, Prodam O P R E M O za dnevno so-
0 o - Stenovec Janez, Planina 12 3564 

Prodam črno T E L I C O , brejo 
i °sem mesecev. Dvorje 56, Cerklje 

Prodam lepe B O R O V E P L O H E . 
Zalog 34, Cerklje 3566 

vozila 
Prodam M O P E D na t r i prestave. 

p ožen ik 41, Cerklje 3567 
Ugodno prodam dobro ohranjen 

M O P E D T 12 na tri prestave. Pod-
Zg. Bitnje 191, Zabnica 3568 

Prodam ali zamenjam za fiat 750, 
U P E L R E K O R D v dobrem stanju, 
"OO kub. cm, letnik 1962. Kavčič 
" * t i , Radovljica, P reše rnova 13 

FIAT 850 špor t coupe, ugodno 
Pfodam. Ogled vsak dan popoldne. 
Naklo 215 3570 

Prodam Š K O D O 1000 M B , regi
strirana in t e h n i č n o pregledana za 
l e t o 1975. Cvr tn ik , Golnik 16 3571 

{fdaja Č P Glas, K r a n j , U l i ca Mose 
Ji'jadeja 1. Stavek: G P Gorenjski 
" » k Kranj , tisk: Z d r u ž e n o podjetje 
Mudska pravica, Ljubljana, Kopi
tarjeva 2. — Naslov u r e d n i š t v a in 
uprava lista: K r a n j , Mofte Pijadeja 
*• — T e k o č i r a č u n pr i S D K v K r a 
nju Atevilka 51500-601-12594 — Te
lefoni: glavni urednik, odgovorni 
U r e d n i k in uprava 21-190, uredni
c o 21-835, novinarji 21-860, malo-
° K l a s n i in n a r o č n i š k i oddelek 
21-194. — N a r o č n i n a : letna 90 din, 
Polletna 45 din, cena za 1 Š t e v i l k o 
* dinar. — O p r o š č e n o prometnega 
« a v k a po pristojnem mnenju 

421-1/72. 

Takoj kupim avtomobil do 20.000 
din brez gotovine na mesečne obroke 
do 2.000 din. Naslov v oglasnem od
delku. 3572 

Po delih prodam avto W A R T -
B U R G , letnik 1970. Narobe, Cerklje 
17 na Gorenjskem 3573 

K u p i m avto N S U 1200, novejši 
letnik. Močnik Peter, Zlato polje 
14 c, Kran j 3477 

Z A S T A V O 750 lux, letnik 1971 
avgust, ugodno prodam. Dremelj 
Zofija, H o t e m a ž e 4 6 , Preddvor 3484 

Prodam R E N A U L T 4, letnik 
1968. J ankov ič Slaviša, Medetova 1, 
Kran j 3523 

kupim 
K u p i m rabljen B E T O N S K I M E 

Š A L E C . Košir Jože, Frankovo na
selje 94 

K u p i m rabljeno O M A R O za ob
leko. Naslov v oglasnem oddelku 3559 

stanovanja 
Iščem enosobno S T A N O V A N J E v 

Kran ju ali okolici . N u d i m nagrado. 
Naslov v oglasnem oddelku. 3536 

Srednje s t a re j ša inteligentna upo
kojenka išče enosobno S T A N O V A 
N J E , lahko neopremljeno. Ponudbe 
pod »Sama« 3574 

posesti 
K u p i m zazidljivo P A R C E L O ah 

staro H I Š O v bližnji okolici Kranja . 
Ponudbe pod šifro »Ugodno« 3575 

zaposlitve 
Iščem dva V A J E N C A za M E H A 

N I Č N O S T R O K O . Gantar, Nak lo 
182, informacije od 10. ju l i j a dalje. 

3576 
Sprejmem V A J E N C E za E L E K 

T R O I N Š T A L A T E R S K O S T R O 
K O . Bidovec Franc, Ju rč i čeva 2, 
K r a n j , tel. 21-719 3577 

Maturant z izpitom B išče sezon
sko zaposlitev. Naslov v oglasnem 
oddelku. 3578 

izgubljeno 
Izgubil sem G A R A N C I J S K I 

L I S T za motor Z A S T A V O 750. 
Tra jčev Vančo, Kovačičeva 7, Kran j 

3579 
V če t r t ek , 19. t.m., je bila na cesti 

1. maja, nekaj po drugi ur i izgublje
na siva, ženska, ročno pletena JO
P I C A . Poš tenega najditelja prosim, 
da jo proti nagradi vrne pri Erce, 
Cesta 1. maja 73 3580 

obvestila 
T V D P A R T I Z A N T R B O J E ob

vešča vsa d r u š t v a in posameznike, 
da je uporaba nogometnega igrišča 
brez poprejšnjega dogovora in pla-
čan ja odškodnine prepovedana. 

Popravek 
Pr i -zahval i za pokojnega M a r t i n a 

Dolanca, objavljeni v Glasu 20. 6. 
1975 je pravilno: sin M a r t i n in 
Trbovlje namesto Trboje. 3581 

kino 
Kranj C E N T E R 
24. junija amer. barv. krim. S E R P I C O ob 16., 

18. in 20. uri 
-'»• junija amer. barv. krim. S E R P I C O ob 16. 

in 18. uri. premiera nem. barv. U M O R I V G R A 
D U HUBERTUS ob20. uri 

2«. junija nem. barv. UMORI V G R A D U 
H U B E R T U S ob 16., 18. in 20. uri 

Kranj S T O R Z I C 
24. junija amer. barv. vvestern S A N T E E ob 

16.. 18. in 20, uri 
. , . 2 ^ A " n i ' a f r a n t - , ) a r v k r i , n L A B I R I N T 
ZLOČINA ob 16.. 18. in 20. uri 

26. junija amer. barv. vvestern S A N T E E ob 
16.. 18. in 20. uri 

T r ž i č 
J u n 'J a , r a m t > a r v krim. L A B I R I N T 

ZLOČINA ob 18. in 20. uri 
..Tv,: , J . u n i J a a m e r b a r v aki'j P O S L E D N J I 

J U N A K ob 18. in 20. uri 
26. junija amer. barv. akcij. P O S L E D N J I 

J U N A K ob 18. in 20. uri 

^oba barva zanesljiva pot do uspeha 
sami boste hitro in poceni 
olepšali svoj dom 

Kamnik D O M 
24. junija ital. barv. krim. P A S T ob 18. uri 
25. junija ital. barv. krim. P A S T ob 18. in 20 

uri ' 
26. junija japon. barv. vojni B I T K A ZA 

PO R T A R T H U R ob 18. in 20. uri 
Š k o f j a Loka S O R A 
24. junija franc. barv. komed. L E K J E J E 7. 

Č E T A ? ob20. uri 
25. junija franc. barv. komed. L E K J E J E 7. 

Č E T A ? ob 18. in 20. uri 
26. junija amer. barv. komed. S K R I V N O S T 

NO Ž I V L J E N J E W A L T E R J A M I T T Y J A ob 
20. uri 

Ž e l e z n i k i O B Z O R J E 
25. junija amer. barv. drama S U R O V A 

O K L A H O M A ob20. uri 

Radovljica 
24. junija amer. barv. vvestern N E P O Z N A N I 

ZA .ŠČITNIK ob 20. uri 
25. junija amer. barv. pust. MOZ, KI J E 

L J U B I L C A T D A N C I N G ob20. uri 
26. junija amer. barv. vvestern N E P O Z N A N I 

ZAŠČITNIK ob 20. uri 
Bled 
24. junija amer. barv. krim. ČASTI V R E D N I 

G A N G S T E R ob20. uri 
25. junija amer. barv. vvestern N E P O Z N A N I 

Z A Š Č I T N I K ob20. uri 
26. junija amer. barv. krim. Č A S T I 

V R E D N I G A N G S T E R ob20. uri 

Jesenice R A D I O 
• 24. junija ital. barv. vvestern K A R A M B O L 

25. junija span. barv. CS vvestern M L A D E 
NIČ. Z A K A J U B I J A Š ? 

Jesenice P L A V Ž 

D m K f r o D 1 " b a r v a k c i j d r a m a S T A R I 

, &,£lZŠfe frani'-'tal. barv. CS krim. POLICI
JA N E K A J PRIKRIVA 

Kranjska gora 

25. junija ital barv. vvestern K A R A M B O L 

Sporočamo ža los tno vest, da nas je za vedno zapusti l n a š dragi 
mož, oče in stari oče 

Janez Rib nikar 
upokojenec 

Od njega se bomo poslovili v sredo, 25. juni ja 1975, ob 16. u r i iz 
hiše žalost i na K o k r i c i , Betonova 20 na pokopal išče na Kokr ico . 

Žalujoči : žena K a t i , sinova in hčerki . 

Kran j , 23. juni ja 1975 

Schiedel — YU — kamin, 
dimnik št. 1 v Evropi 

proizvaja in dobavlja 

PGP 
Gradnja Žalec 

OKNA IN BALKONSKA VRATA L KULt IA IVI I „KLI" LOliA I tU 
LAHKO KUPITE Z10% POPUSTOM OD 15. VI. DO 15. VII. 75. 

Obiščite prodajalno v podjetju od 6. 
do 18. ure in v soboto od 8. do 12. 
ure ter trgovine: 

»SOČA« — KOPER 
»KURIVO« — REKA 
»KURIVO« — NOVA GORICA 
»ABCTABOR« — GROSUPLJE 
»ABC« — IVANCNA GORICA 
»METALKA« — LJUBLJANA 
»METALKA« — KAMNIK 
»KLADIVAR« — LJUBLJANA 
»MERCATOR« — IDRIJA 
»MERCATOR« — CERKNO 
»MERKUR« — KRANJ 

»2ELEZNINA« — RADOVLJICA 
»PLEVNA« — ŠKOFJA LOKA 
»DOLENJKA« — NOVO MESTO — BRSLIN 
»DOLENJKA« — ČRNOMELJ 
»DOLENJKA« — ŠENTJERNEJ 
»DOLENJKA« — SEMIČ 
»DOLENJKA« — MOKRONOG 
NASE IZDELKE TUDI MONTIRAMO V PREJ 
PRIPRAVLJENE ZIDNE ODPRTINE. — NA 
MONTIRANE IZDELKE DAJEMO 2-LETNO 
JAMSTVO _ _ _ _ 



Trčil v tovornjak 
V če t r t ek , 19. junija , ob 21.30 se je na K o k r i c i pr i K r a n j u pripetila pro

metna nezgoda. Voznik kolesa z motorjem Janez Stipič (roj. 1939) s Kokr ice 
je peljal od Bri tofa proti K o k r i c i . Iz nasprotne smeri pa mu je pravilno po 
svoji desni pripeljal v tovornem avtomobilu Božidar Trelc (roj. 1936) iz Ilovke 
pri Kran ju . T ik pred s rečan jem pa je voznik Stipič zapeljal nenadoma v levo 
pred tovornjak. Le- ta se je umika l in zaviral , kl jub temu pa je voznik Stipič 
trči l v tovornjakovo zadnje levo kolo. V nesreči se je Stipič huje rani l in se 
zdravi v bolnišnici . 

Smrt pešca 
V nedeljo, 22. junija , ob 21.20 se je na cesti prvega reda na Hruš ic i pripe

t i l a prometna nezgoda. Štefan Horvat (roj. 1923) s Hruš ice je hodil po desni 
strani ceste od Jesenic proti Hruš ic i in ob sebi vodil še kolo. Za njim je pripe
ljal osebni avtomobil , k i ga je vozi l Pavel Lotr ič (roj. 1930) s Hruš ice . V tre
nutku, ko ga je avtomobil dohitel, je Horva ta zaneslo v levo, tako da ga je 
avtomobil zadel. T rčen je je bilo tako hudo, da je Štefan Horva t umr l na kraju 
nesreče. 

Vozil po levi 
V nedeljo, 22. junija, popoldne je voznik mopeda Benedikt Zižmond (roj. 

1952) iz Bistr ice pri Trž iču vozi l po cesti č e t r t e g a reda pravilno po svoji desni 
skozi Bistr ico. Pred hišo št. 99 pa mu je nasproti po levi in v cikcak vožnji pri
peljal na ponv ekspresu Bojan Puškarev ič (roj. 1954) s Pristave in trči l vanj. 
Oba sta padla; Puškarev ič ima hujši pretres možganov in se zdravi v jeseniški 
bolnišnici , voznik 2 i ž m o n d pa je bil lažje ranjen. 

Verižno trčenje 
V soboto, 21. junija, ob 14.35 se je na magistralni cesti v Bis t r i c i pri 

Nak lem pripeti la prometna nezgoda zaradi prekratke varnostne razdalje. 
Voznik avtobusa Venčeslav Sedevčič (roj. 1937) iz Li t i je je vozi l v prekratki 
varnostni razdalj i za osebnim avtomobilom n e m š k e registracije Ivana Žapka . 
Le- ta je zaviral , ker so pred njim drugi avtomobil i tudi zavirali . K o je avtobus 
od zadaj trči l v avtomobil Ivana Žapka, je tega vrglo naprej in nato na levo 
stran ceste, kjer je vanj t rč i l osebni avtomobil , k i je pripeljal pravilno po svoji 
desni. Zapkarjev avtomobil pa je nato še nadaljeval svoj ples po cesti, tako da 
so trčili še š t i r je avtomobili . V nesreči je bil lažje ranjen le en sopotnik Alois 
Kraxner (roj. 1901) iz Beljaka, škode na avtomobil ih pa je za 110.000 din. 

L . M . 

Z A H V A L A 

Ob nenadni izgubi našega dragega moža , očeta , starega očeta , 
brata in strica 

Karla Ažmana 
posestnika iz Naklega 

se pr i s rčno zahvaljujemo vsem, k i so se poslovili od njega in ga v 
tako velikem š tevi lu spremili na njegovi zadnji poti in vsem, k i so 
mu pokloni l i vence in cvetje. Zahvaljujemo se tudi za i z raženo 
sožalje. Posebno se zahvaljujemo dobrim sosedom, pevcem, g. 
župn iku iz Dupel j , g. dr. Stanku Novaku za zdravljenje in za 

govor R K Nak lo 

Žalujoči : žena, sinovi, hčerki , vnuki , bratje, sestre ter ostalo so
rodstvo. 

Naklo , 23. juni ja 1975 

Prepotreben 
asfalt 

Vaščani Zbil j že dalj časa postav
ljajo zahtevo po asfaltiranju cfete 
II. reda na odseku Jeprca —Zbilje. 
Slabo vzd rževana makadamska ce
sta je postala za občane novega na
selja prava nadloga, saj se zaradi go
stega prometa nenehno proti h i šam 
valijo oblaki prahu. Odsek ceste je 
tudi slaba »usluga« kampihgu 
»Smlednik« v Dragoča jn i , saj prene-
katerega tujega gosta odvrne od obi
ska, čeprav ga kaž ipot i pravilno 
usmerjajo. Vsa prizadevanja obča
nov so bila dosedaj brezuspešna , če
prav so pripravljeni del denarja za 
asfaltno prevleko prispevati tudi 
sami. -fr 

Prehode 
so označili 

Delavci Cestnega podjetja iz 
Ljubljane so končno označi l i tudi 
vse cestne prehode v Medvodah in 
tako vsaj za nekaj časa poskrbeli za 
večjo varnost pešcev. Po dolgem 
času so ponovno označil i tudi cestni 
prehod pri zdravstvenem domu, kjer 
je bilo zaradi hitrega prometa preč
kanje ceste zelo nevarno, -fr 

Spravilo sena 
in obiranje 

ribeza 
V okolici Bleda in Gori j ž ivinorej

ci hitijo spravljati seno. Letos ga je 
precej, le vreme j i m nagaja. T i s t i , k i 
nimajo kozolcev, trave skorajda niso 
mogli posuši t i . In ker so redki, k i 
imajo silose, imajo nekateri nemalo 
težav s spravilom. Vendar kaže, da 
bodo do konca tega meseca travnike 
pokosili in krmo pospravili. Že v za
če tku prihodnjega meseca pa se bo 
začelo obiranje črnega ribeza. Če
prav je v zače tku maja kazalo, da bo 
le tošnja bera ribeza slaba, se je po 
dežju m o č n o popravil . 

J . Ambrož ič 

Gorska nesreča 
V nedeljo, 22. junija , popoldne je 

pri sestopanju z Ja lovca spodrsnilo 
pri p rečkan ju snežnega plazu Ver i 
Safarič (roj. 1953) iz Ljubljane. 
Šafaričevo, k i je sestopala skupaj z 
možem in nista bi la navezana, je 
odneslo okoli 400 metrov globoko 
proti K o r i t n i š k e m u sedlu. Vest o 
nesreči je sporočil v Tamar mož po-
nesrečenke. V akcijo so takoj stopili 
gorski reševalci , k i so do ponesrečen
ce prišli v ponedeljek okoli ene ure 
ponoči , zjutraj ob 6. uri pa so jo s he
likopterjem prepeljali v jeseniško 
bolnišnico. 
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Zahvala 
Nepr i čakovano nas je za vedno zapustil naš ljubljeni mož, ata, tast, stari in prastari ata 

Anton Hvalica 
V prerani grob smo ga položili v soboto, 21. 6. 1975, na pokopal išču v Trž iču . 

Vsem, ki 'so mu v kratkotrajni bolezni pomagali, ga spremili na zadnji poti ter njegov grob okrasil i 
z venci in cvetjem, se najtopleje zahvaljujemo. 

Vs i njegovi 

Zahvala 
Ob boleči izgubi mojega moža , oče t a 

•s* 

Franca Stefeta 
dimnikarski mojster v pokoju 

se iskreno zahvaljujemo za spremstvo na zadnji pot i : Dimnikarskemu podjetju Kran j , občinski 
gasilski zvezi K r a n j , prostovoljnim gasilcem Olševek, podjetju Jesenice — Transportu in vsem so
delujočim ostalim d r u š t v o m . Iskrena zahvala sosedom in vsem darovalcem cvetja. Lepa hvala tudi 
zastopniku gasilske zveze občine K r a n j , poveljniku gasilske če t e Olševek in tov. Slaparju N i k u , k i so 
vsi globoko o b č u t e n o orisali lik blagega pokojnika. Hva l a tud i g. kaplanu za opravljeni pogrebni 

obred. 

Žalujoči : žena Jožica, sin Franci z druž ino , sin Drago, hčerka Zorka, stara mama A n a in vsi ostali 
sorodniki. 

K r a n j , 20. juni ja 1975 

Zahvala 

Ob nenadomestljivi izgubi našega oče ta in starega očeta 

Valentina Noča 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in znancem za nese
bično pomoč, poklonjeno cvetje, iz raženo sožalje in š tev i lno spremstvo na njegovi zadnji poti. P r i 
s rčna hvala č. duhovniku za pogrebni obred in za čus tvene poslovilne besede in pevcem D r u š t v a 

upokojencev za ganljive ža los t inke . 

Vsem še enkrat n a š a iskrena hvala. 

Žalujoči : hčerki E m i in Ančka z d r u ž i n a m a , sin Tine z d r u ž i n o ter sinova Franci in Mi ro 

Kran j , 20. juni ja 1975 

ljubljanska banka 

Od 7. 6. 1975 
obresti 
od deviznih vlog 
samo v devizah 

7,5% 9 % 10 % 
za vloge na vpogled za vloge, vezane 

nad eno leto 
za vloge, vezane 
nad dve leti 

Obresti pripisujemo v tisti valuti, ki je 
naložena na deviznem računu ali de
vizni hranilni knjižici 



Ropret in Grajzer odlična 
V nedeljo sem si ogledal v Lau-

sartnu v Švici 127 km dolgo cestno 
dirko za mladinsko svetovno prven
stvo. Nastopilo je 135 tekmovalcev 
J? 28 držav. Zmagal je Visan t i l i (Ita-
hJa) 3:16,36, 2. je bil Nizozemec Ver-
sWen, 3. Masuco (Italija), oba v 
fasu zmagovalca, 4. Franzet (Nizo
zemska) 3:17,14. N a š a kolesarja 
Ropret in Grajzer sta pripeljala v 
C 1 U v času če t r t ouv r ščenega (Graj-
z e r 13., Ropret 27.). Ekipno je bi la 
Jugoslavija 7. Ostal i naš i tekmovalci 
udovič, Mar inkovič , Polončič in B u -

i ' c Pa so odstopili zaradi padcev. 
, r °ga je bila n a m r e č zelo ozka, z ne
štetimi ovinki in manjš imi vzponi, 
Jratka, t e h n i č n o zelo zahtevna. 
Ropret in Grajzer sta vozila zelo 
H r o ; prvi je tudi večk ra t z nekaj 

Mednarodna regata 
na Bledu 

Našim 
18 odličij 

Na Bledu je bi la v soboto in 
Nedeljo 23. mednarodna veslaška 
iregata. Tekmovalo je prek 400 
veslačev iz devetih držav oziroma iz 
ff Jugoslovanskih in iz 24 tujih 
klub 

tekmovalci pobegnil od glavnine, to
da š p o r t n a s reča mu ni bi la naklo
njena in je b i l vsak beg zaman. 

V naslednjih dneh naše tekmoval
ce čakajo nastopi še na dirkal išču in 
ekipna vožnja na 660 km dolgi progi. 

F. Hvas t i 

Majnikov slalom 
pri Češki koči 

Jezerski smučarsk i delavci so v ne : 

deljo organizirali na smučišču nad 
Češko kočo tradicionalno tekmo
vanje v slalomu v spomin na Ferda 
Majn ika , predvojnega smučarskega 
uči tel ja in padlega borca N O B . 
Poleg slovenskih smučar jev so na 
tekmovanju nastopili tudi tekmo
valci iz dveh avstrijskih klubov. 

Vrs tn i red — članf: 1. Jure Lovšin 
(Olimpija), 2. L u k a K a r n i č a r (Jezer
sko), 3. dvan Mihovilovič (Transtu-
pist), s tare jš i mladinci : 1. Boris 
Strel, 2. Stojan Vodopivec, 3. Sašo 
Mlaka r (vsi Transturist) , mlajši 
mladinci : 1. Mišo Obersteter (Olim
pija), 2. Tomo V i r k (Akademik), 3. 
T o m a ž Cerkovnik (Akademik), čla
nice: 1. Barbara Pikon (Radovljica), 
2. Boža Fon (Bled), mladinke: 1. Po
lona Oblak (Transturist), 2. Breda 
J u v a n č i č , 3. A n j a Zavadlov -(obe 

•Olimpija). A . K a r n i č a r 

V soboto bi morala biti v Kranju na stadionu Stanka Mlakarja nogometna 
in Slovana iz Ljubi/dne. Zal gostov ni mi0t tako da so se med sabo pomerili 
dresih z 2:0. — Foto: M. Zivulovič 

Športne igre 
delavcev elektrogospodarstva 

tekma veteranov kranjskega Korotana 
domačini. Zmagala je ekipa v modrih 

r 

S,r'<S s ?.r o ] jn *% Letos drugače 

Od 26. do 28. juni ja bodo v K r a n j u 
tradicionalne in hkrat i jubilejne, 
dvajsete špo r tne igre delavcev elek
trogospodarstva Slovenije. Kran j sk i 
delavci podjetja Elektro so tokrat že 
t re t j ič organizatorji tega s rečanja . 
Svečan zače tek letošnj ih iger, na 
katerih se bo zbralo okrog 800 
delavcev iz vseh elektropodjetij 

Z1atih medalj (tri č lani in tri 
^jadinci) šest srebrnih (dve č lan i in 
š t l r J i mladinci) in šes t bronastih 
medalj (dve č lani in š t i r i mladinci). 

Naši veslači so se uspešno odrezali 
tudi v tako imenovanem velikem 
»nalu. Boj č lansk ih osmercev se je 
končal z zmago češkoslovaškega 
čolna. Drugi je bi l čoln š ibeniške 

! K r k e , tretji pa čoln reškega Jadrana. 

Radovljiška 
ekipa prva 

Pod pokroviteljstvom občinskega 
>Veta zveze sindikatov Radovl j ica je 
' l o od petka do nedelje v festivalni 

Jv°rani na Bledu 27. republ i ško sin-
palno prvenstvo v šahu . Organiza-
, 0 f prvenstva je bilo š ahovsko 

^Uštvo Lesce. Nastopilo je 18 
^oštev. Predzadnje kolo tekmo-
vanja pa je obiskal tudi svetovni 
Prvak Karpov. 

N a le tošnjem tekmovanju je 
8lavila zmago radovl j i ška ekipa v 
Jgstavi Roblek, Petek, Kaše , M a l i , 
^at jašič in Perovič . 

Tekmovanje v II. zvezni vater
polski l igi se,, bo začelo 9. jul i ja . 
Tokra t se bodo vsi ligaši najprej po
meril i na dveh izbirnih turnirj ih. N a 
vsakem bo sodelovalo 6 ekip, od ka
terih se bodo prve t r i uvrstile v A 
skupino, k i bo igrala nato v dvo-
krožnem ligaškem sistemu. Turn i r ja 
bosta od 9. do 13. ju l i ja v K o p r u in 
Vrnjački Banj i . V K o p r u bodo igra
l i : Triglav, Koper , Delfin, Jedinstvo, 
Bečej in Hvar , v Vrnjački Ban j i : 
Mladost , Riciera, GOČ, Senta, Z A K 
in Vojvodina. J . J . 

Pionirji L T H 
gorenjski prvaki 

V finalni tekmi za pionirskega 
prvaka Gorenjske sta se med ted
nom pomerila prvaka skupin gorenj
ske pionirske lige. Zmagal je L T H , k i 
je odpravil v podal jšku ekipo Pr im-
skovega s 6:5 (0:0, 1:1), in tako po
stal le tošnj i prvak Gorenjske za pio
nirje. P . Novak 

slavje Stražiških košarkarjev 
ave 

e so 
izročili 

str S* k o igrišče. N o v i 
» a - j ° k o š a r k o izrednega pomena, 
*J dosedanje igrišče pr i O Š Luci ja 

na j . e l J a k a n i več zmoglo zadostiti 
< U a š č a j o č i aktivnosti košarkar jev z 
i 2 * e g a b r e g a S a v e - P r i g ™ ^ 1 

sme a so K K Savo podprle delovne 
d , f a n i z a c i j e Sava in I B I , Š p o r t n o 
l : U ? t v o Sava, T K S K r a n j ter 
| j u b l j a n s k a banka - poslovna 

n » Kran j , k sami izgradnji pa so 

krajevne skupnosti 
v soboto košarkar j i 
namenu novo košar-

N o v i objekt je za 

šport med vikendom 
K O Š A R K A - Triglav je *c izgubil drugo 

^o6no p o a l a h š a l upe, da bi osvojil prvo mesto 
. „ j tekmo na d o m a ć e m i g r i š č u in si s tem 

„ ..testo kot je bil cilj kranjskega l i g a š a v S K L 
J * ob z a ć e t k u prvenstva. Tokrat so K r a n j č a n i doma izgubili povsem zasluzeno z 
f k » P o Novoteksa s 67:69 (31:32). V S K L 1-B pa so Jesenice V Ljubljani premagale 

i m e n s k o ekipo 66:64 (21:36). V ž e n s k i r e p u b l i š k i ligi Je Kroj odpravil Marles 
4 « (23:25), Kladivar pa je doma izgubil z Olimpijo 51:80 (16:37).^ 

p « r i prihodnjega kola: Jesenice : Konus, Kroj : Olimpija. Kladivar : Slovan. 
A T L E T I K A - V Beogradu je l>il finale atletskega pokal , . Jugoslavije, na katerem sta 

. " mesto Osvojila pri m o š k i h Crvena /.ve/da, pri ž e n s k a h pa I'arti/.an iz Beograda. N a tek, 
^ ? v a n j u so sodeloval i tudi nekateri at let i kranjskega Tr ig lava , vendar niso dosegli k a k š n i h 
Drv,, 
v i d ' n " ' , J U 8 ° 8 ° d e l o v a " u , ( " »eKaieri H I H I • u u g n i f u , 
Ifloe* Uvrstitev. Se najbolj se je i/ka/.al Darko Pre/.elj, k i je V skoku v v i š ino dosegel /. 
M 0

 ,)s<'l>ni rekord. V ekipnem tekmovanju je v žensk i konkurenci Triglav zasedel 20. me-
Sj s . S l V ?l'<"'AKSKI S K O K I - V okviru praznovanja oheinskega praznika Ljubljana-
r'je " i ' MuoUanaka Ilirija v soboto in nedelj«) i /vedla vec tekmovanj za vse katego-
sk„K , ° l ' i n o v do cicibanov. Hkrati pa »o odprli tudi <!\.- n « v i pionirski p l a s t i č n i 
K r a ' » »«cer v Selah in v Cuncljnh. Pr i č l a n i h j e zmagal Rlaznik (Ilirija), 
hj| uif.iin <»orjanc je bil 6. Med s t a r e j š i m : mladinci je bil 1. Kajzer (Ilirija), 2. pa je 
o( **j*ar (Triglav). Med m l a j š i m i mladinci so imeli daleč n a j v e č uspeha tekmoval-
D| a

 r.Kani/Htorjn. Zmagal je A n ž e l , ki je postavil tudi nov rekord 35-metrske 
l»Val e " č a k a l n i c e . SkoCil je n a m r e č kar 10,5 m. Pri s t a r e j š i h pionirjih je bil /ma 
v * c T e p e ž (Ilirija), 5. mesto pa je osvojil K r a n j č a n Bizjak. Na otvoritveni tekmi 
( £ j r i

a . h o v ' c i - S e l o je pri cicibanih zmagal K a v č i č (Ziri), pr i m l a j š i h pionirjih Krolnik 
« 1 ^ ' t , , r pri s t a r e j š i h pionirjih Baje (Ilirija). Na tekmi v Guncljah je bil pri cicibanih 

Rovalec Osvald (Jesenice), pri m l a j š i h pionirjih Ue (Ilirija). J . J . 

Slovenije,sbo->v če t r t ek , 26. juni ja , ob 
17. uri na stadionu Stanka Mlakar ja 
v K r a n j u . N a stadionu bodo potem 
dva dni potekala tudi vsa atletska 
tekmovanja. Š p o r t n e borbe v ke
gljanju bodo na kegljišču keglja-
škega kluba Triglav, v balinanju na 
balinišču Š D Borec, v namiznem 
tenisu pa v kranjskih šolah. A . . Ž. 

levji delež pridali č lani K K Sava* s 
prostovoljnim delom; med najbolj 
prizadevnimi sta bila nedvomno 
podpredsednik kluba R u d i Hlebec in 
tajnik ter blagajnik kluba Polde 
Podlogar. 

Igrišče je namenu predal pred
sednik kluba Vule C i c m i l , takoj po 
otvori tvi pa sta se na turnirju po
meril i mladinski vrsti Tr ig lava in 
Save. Zmagalo je moš tvo Tr ig lava s 
56:52 (30:28). V drugi tekmi pa sta 
nastopili pionirski vrsti K K Save. 

Solidna igra 
gorenjskih predstavnikov 

T u d i po 6. kolu II. mladinske slo
venske koša rka r ske lige na vrhu lest
vice ni prišlo do bistvenejših spre
memb. Mlad inc i Trnovega iz Ljub
ljane so še edina neporažena ekipa 
v tekmovanju, ria drugi strani pa 
mladincem kranjske Save še ni 
uspelo zmagati. Sicer pa gorenjski 
predstavniki v tekmovanju, ekipe 
Kladivar ja , K r o j a in Jesenic igrajo 
solidno, ekipi Šenčur ja , k i letos prvič 
nastopa v tekmovanju, pa manjka 
izkušenj . 

Izidi tekem gorenjskih predstav
nikov: 4. kolo: Sava : Šenčur 64:68 

,31:27), K r o j K lad iva r 63:69 
(29:31), Jesenice : Trnovo 41:64 
(10:30); 5. kolo: Klad ivar : Jesenice 
74:47 (38:24), Prule : Sava .74:59 
(37:33), Š e n č u r . : Kro j 55:92 (33:40); 
6. kolo: Sava : D o m ž a l e 27:67 
(16:37), K r o j : Prule 73:47 (23:29), 
Jesenice : Šenčur 104:46 (46:18), 
Trnovo : Klad iva r 61:58 (28:28). 

V vodstvu je Trnovo pred K l a d i -
varjem in Domža lami , Kro j je če t r t i , 
Jesenice pete, Šenču r ter Sava pa 
sta na predzadnjem oziroma zad
njem mestu. -bb-

r 

POVEČANA PROIZVODNJA OMOGOČA 
ZA 1 2 % NIŽJE PROIZVODNE CENE ZA 

— okna 
— omarice za PVC rolete 
— notranja vrata 
— zidne podboje 

I I I 

EDINSTVENE PREDNOSTI STAVBNEGA 
POHIŠTVA VAŠE JELOVICE 

• i i 
— kvalitetne surovine 
— sušenje v avtomatskih komorah 
— kvalitetni impregnacijski materiali in lepila 
— dobro tesnenje 
— pokrito enoročno okovje za vertikalno in horizontal no odpiranje 
— kontrola in testiranje na lastni ALCO napravi 
— zaščitna embalaža 

PRIJATELJU - Š IROKO ODPRTA & 
NEPOKLICANEMU - — 
ČVRSTO ZAPRTA 
OKNA IN VRATA - JELOVICA 

' I ' 

mm 
JELOVICA 
poslovalnica Škofja Loka, 
Kidričeva 58 

ra 

Gozdno gospodarstvo Bled, n.sol.o. 
TOZD Gozdarstvo Bohinj, n.sub.o. Bohinjska 
Bistrica 

objavlja prosti delovni mesti 

1. pomočnika vodje lesnega skladišča 
v Bohinjski Bistrici 

2. pomočnika vodje gozdnega revirja 
Bistrica 

P o g o j i : za obe delovrii mesti se zahteva poklic gozdarski tehnik z 2-let-
ii i i prakso v gozdni proizvodnji. 
Poskusno delo traja 1 mesec. 

K a n d i d a t e v a b i m o , da s p r i j a v o p r e d l o ž i j o d o k a z i l a o i zpo ln je 
v a n j u pogojev. P r i j a v e p o š l j i t e na jkasne je v 15 d n e h o d d n e v a 
objave na n a s l o v : G o z d n o gospoda r s tvo B l e d , 64260 B l e d , L j u b 
l j a n s k a c. 19. 

Športni delavci 
Kranja 

o objektih 
družbenega 
standarda 

Pred dnevi je bil v Kranju 
zbor š p o r t n i h delavcev 
kranjske o b č i n e , kjer so 
razpravljali o programu iz
gradnje objektov d r u ž b e n e 
ga pomena v kranjski o b č i 
ni. Na zboru so med ostalim 
sprejeli naslednje sklepe: 

1. Š p o r t n i delavci Kranja 
v celoti podpiramo mandat
ni program izgradnje ob
jektov d r u ž b e n e g a standar
da za potrebe delovnih ljudi 
in o b č a n o v , ki ga je spreje
la s k u p š č i n a o b č i n e Kranj 
v novembru lani. 

2. Obvezujemo se, da bo
mo aktivno sodelovali tam, 
kjer ž i v i m o in delamo ter 
p r e p r i č e v a l i posameznike' 
in javno nastopali na zbo
rih delovnih ljudi z uteme
ljitvami, da naj tudi delovni 
ljudje, zaposleni v organi
zacijah z d r u ž e n e g a dela, te
meljnih organizacijah zdru
ž e n e g a dela in drugih samo
upravnih skupnostih, na 
zborih delavcev r e č e j o svoj 
»da« za izgradnjo družbe 
nih objektov v n a š i o b č i n i . 

3. P r i p o r o č a m o nosilcem 
programa in s k u p š č i n i ob
č i n e , da ostane delitveno 
razmerje sredstev za iz
gradnjo d r u ž b e n i h objektov 
nespremenjeno, predvsem 
pa se sredstva za te potrebe 
ne smejo z m a n j š a t i . 

4. Predlagamo telesno-
kulturni skupnosti Kranj , 
njenemu i z v r š n e m u odboru 
in strokovni s lužb i , da pr ič 
ne intenzivno delati in pri
pravljati vso potrebno 
gradbeno dokumentacijo 
za t a k o j š n j i p r i č e t e k iz
gradnje v e č j e g a š p o r t n e g a 
objekta. Za ta dela pa naj se 
uporabijo tista sredstva 
T K S Kranj , ki so bila na
menjena že v letu 1974. 

5. U d e l e ž e n c i menimo, da 
bi se v t a k š n e m ali š i r š e m 
sestavu ponovno s r e č a l i , 
kjer bi pripravili program 
akcij s ciljem, da bo izgrad
nja š p o r t n i h objektov č i m 
c e n e j š a . 

Lep uspeh 
Mežnarja 
v Prilipah 

A M D Brežice je pred 3000 gledalci 
v Pr i l ipah pri Brež icah organiziralo 
tretje mednarodne dirke v moto-
krosu za »Nagrado Brežic« v raz
redu do 250 cem in pa dirko za 
d r žavno prvenstvo mladih mope-
distov (do 50ccm). Nagrado Brežic 
je osvojil M a d ž a r Nemeth, čeprav je 
bil na treningu najhi t re jš i madžar 
ski prvak Ki s , k i pa je na tekmi 
padel. Najboljši Jugoslovan je bi l 
Segula na petem mestu. Med mope-
disti je lep uspeh dosegel Trž ičan 
Mežnar , k i je bi l drugi. 

Rezul ta t i : do 250 cem: 1. Nemeth 
(Madža r ska ) 30 točk, 2. M o r i 24, 
3. Vetemati (oba Italija) 20, 4. C z u n i 
(Madža r ska ) 13, 5. Šegula 10, 9. M . 
Vesenjakf 10. Š inkovec (vsi Jugo
slavija); do 50 cem (nacionalni raz
red): 1. Dr l in (Koper) 20, 2. M e ž n a r 
(Tržič) 15, 3. Mihelc (Orehova 
v a s ) 1 4 , . . . F. P. 
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Kolek t iv Veletrgovine Živila 
Kran j je v soboto slavil po
membno delovno zmago. V 
Naklem so odprli nova cen
tralna skladišča, hkrat i pa so 
proslavili 30-letnico osvobodi
tve, 25-letnico obstoja podjet
ja in 20-letnico samoupravlja-
ljanja v podjetju. Ob tej pri
l ik i so č l a n o m kolektiva, k i so 
najdlje v podjetju, podelili 
priznanja in nagrade. O tem, 
kakšn i so bi l i zače tk i trgovine 
v kranjski obč in i . in kakšen je 
bil razvoj trgovske dejavnosti 
do danes, smo se pogovarjali s 
tremi nagrajenci. 

Marija Bevc, poslovodki-
nja trgovine Ž i v i l a Kranj v 
Kamni gorici: 

»Nikdar mi ni bilo žal, da 
sem se odločila za trgovski po
klic. Čeprav mi le še 5 let 
manjka do pokojnine oziroma 
dobre t r i leta do starostne, še 
vedno lahko in rada delam. V 
podjetju Živila sem, lahko bi 
rekla, vse od ustanovitve. Prej 
sem bila sicer zaposlena v pod
jetju Kolon ia le Bled . Potem 
pa se je to podjetje združi lo s 
podjetjem Živila K r a n j . Od 
vsega zače tka sem bila za 
združi tev , saj sem videla v več
jem in močne jšem podjetju tu
di hi t re jš i razvoj in boljše de
lovne pogoje. V vseh teh letih, 
odkar sem zaposlena v trgovi
ni, se je v naši stroki veliko 
spremenilo. Če pomislim samo 
na našo trgovino v K a m n i 
gorici. Res, da je bolj majhna, 
vendar smo jo preuredili v 
samopos t r ežno , tako da bo še 
vrsto let ustrezala kupni moči 
prebivalcev tega dela ra
dovlj iške občine. Zdaj, ko smo 
dobili nova skladišča, sem-
prepr ičana , da bomo tudi v 
K a m n i gorici velikokrat še 
bolje založeni z raznovrstnim 
blagom.« 

Franc Mrak, vodja po
slovne • enote Prehrana 
T O Z D Veleprodaja v Živi 
lih: 

»30 let že delani v trgovini in 
od vsega zače tka v d a n a š n j e m 
podjetju. V podjetju sem začel 
kot šef skladišč, potem sem bil 
do 1905. leta trgovski potnik, 
zdaj pa že deset let delam na 
vodilnem delovnem mestu. Če
prav smo imeli nič koliko 
težkih trenutkov, mi ni bilo 
nikdar žal, da sem ostal v pod
jetju. Spominjam se,' kakšni 
nevzdržn i delovni pogoji so bil i 
v trgovini pred 30 leti. Takrat 
smo vsi skupaj, če je bilo 

I Svoboda nam ni bila prinesena 
na konicah tujih bajonetov 

treba, dan in noč razkladali 
blago iz vagonov. Danes se 
delo trgovca v samopos t r ežn i 
trgovini t ežko primerja z ne
kdanjo klas ično. Res je, da 
trgovinski dejavnosti splošni 
razvoj pri nas po vojni n i bil 
vedno najbolj naklonjen in da 
smo imeli in še imamo vrsto 
težav . Res pa je tudi, da smo 
veliko naredili. Če samo pomi
sl im na obnovljene in novo
zgrajene moderne trgovine. 
No , zdaj smo končno dobili še 
prepotrebna skladišča. V pri
merjavi s prejšnj imi so veliko 
večja in moderne j ša , vendar 
menim, da bodo že čez kakšn ih 
pet let spet premajhna, če bo 
šel razvoj tudi v prihodnje 
tako hitro naprej. Toda, ker so 
grajena tako, da j i h bomo po 
potrebi lahko razširili ,-čez leta 
ne bomo imeli t akšn ih težav 
kot zdaj. Škoda je le, da nam 
je kljub splošni pomoči in na
porom kolektiva zmanjkalo 
denarja, da sedanjih skladišč 
nismo mogli v celoti opremit i .« 

Lojzka K a p š , poslovodki-
nja v trgovini S t o r ž i č na 
Kokric i : 

»Ze kar lepo vrsto let oprav
ljam trgovski poklic. Še t r i leta 
imam do pokojnine, vendar še 
ne bom šla v pokoj, če bom le 
zdrava in če me bodo v pod
jetju le hoteli: Čeprav je trgo
vina na K o k r i c i zaradi hitre 
širi tve kraja že premajhna in 
bi bilo treba misl i t i na razširi
tev, rada delam v tej trgovini. 
Včasih so seveda tudi težave , 
kot pač v Vsaki službi ali po
klicu. Vendar zdaj. ko smo do
bil i nova skladišča , bomo mar
sikdaj lahko bolje založeni . 
Nič kolikokrat se je v zadnjih 
letih zgodilo, da nam niso mo
gli dobaviti vsega blaga, k i bi 
ga potrebovali. B i l i smo preveč 
razdrobljeni. Zdaj bo prav go
tovo bolje. In od novih skla
dišč ne bodo imeli korist le 
prebivalci kranjske občine, 
marveč vsi na Gorenjskem.« 

A . Zalar 

Delovni program 
tržiške občinske skupščine 
Predsedstvo t rž iške občinske 

skupšč ine je v zače tku juni ja raz
pravljalo o delovnem programu 
skupšč insk ih zborov in organov 
skupšč ine za čas od 1. juni ja do kon
ca le tošnjega leta. Program, sicer 
okvirni , saj bodo sprotne naloge ter
jale dopolnjevanje, je bil soglasno 
sprejet na zadnjem zasedanju skup
ščinskih zborov. V programu je na
t a n č n o opredeljeno, o katerih vpra
šanj ih bodo zbori razpravljali na' 
skupnih zasedanjih in o kater ih na 
ločenih. Junijsko zasedanje je bilo 
zadnje pred poč i tn icami , saj se bodo 

zbori prvič po poč i tn icah sešli na de
lovno sejo septembra. Avgust bo 
sicer izjema, vendar bo ta mesec le 
slavnostno zasedanje v počas t i t ev 
občinskega praznika. Med predlaga
telji razprav o posameznih proble
mih se najpogosteje pojavlja izvršni 
svet skupšč ine in njegove komisije, 
razen njega pa še predsedstvo skup
ščine, odbor za gradnjo šol in vrtcev, 
in ic ia t ivni odbor za gradnjo doma 
upokojencev, skupna komisija za šti
pendiranje, skupšč ine in izvršni od
bori samoupravnih interesnih skup
nosti itd. -jk 

Nadaljevanje 
s 1. strani 
t o v a r i š Marinko, ki obenem ni 
pozabil omeniti, da so sleherno 
o b m o č j e odlikovale nekatere po
membne posebnosti. V kamni-
Š k o - d o m ž a l s k i regiji, denimo, je 
s o v r a ž n i k p r v i č spoznal m o č in 
č v r s t i n o NOB, saj sta s i s t e m a t i č 
no š i r j e n j e socialne demagogije 
in p r e i z k u š e n program z a s t r a š e 
valnih represalij (pož ig i , izsilje
vanje, streljanje talcev ipd.) po
polnoma zatajila. Nemci so p a č 
imeli opravke s trdno, enotno po
l i t i č n o tvorbo, prekaljeno v 
mnogih p o p r e j š n j i h p r e i z k u š 
njah, ki j ih je jedro te tvorbe, 
K P , zmeraj o d l o č i l a sebi v prid. 

Razloge, da so jugoslovanski naro
di kot prvi v zasedeni Evrop i sprožili 
vstajo,, in sicer že leta 1941, ko je 
Hitlerjeva Nemči ja še povsod nizala 
zmage ter uspešno prodirala v Sov
jetsko zvezo, velja iskati v š t i r ih bi
stvenih posebnostih, je nadaljeval 
M i h a Mar inko . P rv i dve sta zelo ja
sen program naše partije o nacional
nem vprašan ju in dosledno kljubo
vanje faš izmu; tretja so absolutno 
samostojne odloči tve vrhov K P J od 
trenutka Titovega prenosa njenega 
vodstva iz emigracije v domovino 
naprej, torej od trenutka odprave 
neposrednega vpliva Moskve, č e t r t a 
pa lastne, neodvisne ocene »nenapa-
dalnega pakta Hi t l e r — Stal in«, k i 
ne priznavajo slepe pos lušnos t i 
Kreml ju . Jugoslovansko pojmova
nje nes rečnega pakta je dopušča lo , 
da dokument nemara res korist i 
Sovjetski zvezi kot državi , vendar ne 
izključuje borbe zoper nacizem, zo-

,per peto kolono in zoper kolabo-
rantsko vlado v Beogradu. 

Miha Marinko je zatem omenil 
poskuse tujih, S F R J nenaklonje
nih elementov, ki bi radi i zn ič i l i 
d e l e ž jugoslovanskih narodov v 
enotnem spopadu s f a š i s t i č n o 
koalicijo. Tega ne bomo dovolili. 
N i nas m o g o č e postavljati ob 
bok gibanjem, vzniklih š e l e v ob
dobju, ko o zlomu nacizma ni 
n i h č e v e č dvomil. Jugoslaviji 
svoboda ni prinesena na konicah 
bajonetov sovjetske armade in 
nedopustno je, da najhuje po-
tvarjajo zgodovinsko resnico 
prav m e j a š i , katerih č e t e so tri 
leta zasedale del n a š e g a ozemlja 
in ki niti danes ne priznavajo 
enakopravnosti Makedoncev. 

V podkrepitev svojih izvajanj je 
tovar i š Mar inko povedal, kako so na 
seji politbiroja C K K P S pred natan
ko 34. let;, 22. juni ja 1941 (isto ju t ro 
je Wermacht prestopila meje Sov
jetske zveze!), ustanovili Glavno po
veljstvo slovenskih partizanskih čet . 
Do legalizacije N O B je potemtakem 
prišlo še preden so iz sovjetske pre
stolnice poslali poziv vsem komuni
s t ičnim partijam, naj se pr idruži jo 
nac iona l i s t ičn i pomoči napadeni 
zibelki socializma . . . 

Srečan je v D o m ž a l a h so s kultur
nim sporedom popestrili pevci, reci-
tatorji in glasbeniki. Popoldan je 
dobro razpoložen im priš lekom igral 
instrumentalni ansambel Kovinar , 
odsev nepozabnega vzduš ja pa so 
prireditelji prelil i tudi v pozdravno 
pismo, poslano predsedniku republi
ke, marša lu Josipu Brozu-T i tu . 

I. G u zel j 

Oddelki eko
nomske šole 

ostanejo 
v Radovljici 
V petek smo obširno poročal i o 

sredinem sestanku predsedstva 
skupšč ine gorenjskih občin v K r a 
nju, kjer so obravnavali probleme in 
smernice razvoja srednjega šo ls tva 
na Gorenjskem. Zapisali smo, da v 
Radovl j ic i delujeta dva oddelka eko
nomske srednje šole in da se je pred
sedstvo strinjalo, da se zaradi neure
jenega financiranja (ker ima radov
ljiška občina premalo Sredstev) ta 
dva oddelka z novim šolskim letom 
prešo la ta v Center srednjih šol na 
Jesenicah. 

Jože Rebec z radovlj iške občinske 
skupšč ine pa nam je sporočil , da o 
presojanju ni bilo govora in da se od
delka ne bosta prešolala v Center 
srednjih šol na Jesenice. Nasprotno. 
V prvi letnik ekonomske srednje šole 
se je že iz radovlj iške občine vpisalo 
34 kandidatov. Skleni l i so, da bodo 
vse sprejeli in da bo pouk v prihod
njem šolskem letu v vseh oddelkih 
(prvem, drugem in tretjem letniku) 
potekal v Radovl j ic i . Prav tako pa 
DO v prihodnjem šolskem letu 
potekal pouk v okviru Šolskega cen
tra Radovlj ica v prvem letniku pe
dagoške gimnazije, A . Z. 

Z občudovanjem in spoštovanjem so si mimoidoči ogledovali novi Sporn&~t 
borbe in dela, kije plod zamisli blejskega partizana, pisatelja in kipa^ 
Toneta Svetine. — Foto: F. Perdan 

lip bled 
TRGOVINA 
na Rečici, tel. 064 77 328 
vam nudi 

5 — 20 % 
popusta 
do 30. junija 
pri nakupu najkvalitetnejšega 
stavbnega pohištva 
lastne proizvodnje 

potrošniški kredit 
brez porokov 
Trgovina je odprta vsak dan od 6. do 14. ofe 

ob torkih do 18. ure in sobotah do 12. ofe 

lip bfed 

LIP BLED 
lesna industrija 
Ljubljanska c. 32 
te/. 064 77 384 


